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Pogled v prihodnost  
je zaradi epidemije zamegljen. 

Pomagajmo zajeziti širjenje  
in ohranimo optimizem! 



FIZIOTERAPIJA
KRAJNC Samoplačniške terapije za odpravo bolečin,

sanacijo poškodb ter boljše počutje za otroke
in odrasle:

- manualna terapija, 
- Bownova terapija
- obravnava težav s čeljustnim  sklepom
- biodinamična kraniosakralna terapija
- Tecar

Fizioterapijo na delovni nalog 
(čakalna doba od 6t ednov do 9 mesecev)

Lokacija izvajanja:
Videm 33a, (Zavod Sv. Terezije)
1312 Videm - Dobrepolje

Ana Krajnc, fizioterapevtka
m: 040 332 712
e: info@fizioterapija-krajnc.si

www.fizioterapija-krajnc.si

Partner TRIGLAV zdravje za
SPECIALIST:
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BREZPLAČNO NADOMESTNO VOZILO 

PRIPRAVA VOZILA NA TEHNIČNI PREGLED 

POLNJENJE IN POPRAVILO KLIMATSKIH 
NAPRAV 

SERVIS VOZIL 

VULKANIZERSTVO 
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AVTOVLEKA 
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POGODBENI SERVIS ZA ZAVAROVALNICO 
TRIGLAV IN TRIGLAV ASISTENCA 

 

Za vas in vaše brbončice poskrbimo v Mesarstvu Adamič !

Nudimo sveže in že pripravljeno meso 
slovenskega porekla po UGODNIH CENAH.

Pokliči  041 25 25 14  Janez

Ker prisegamo na domačo umetnost priprave mesa, 
je meso kvalitetno in odličnega okusa. 

Z vami z veseljem delimo tudi nasvete za pripravo
mesa in poskrbimo za dostavo.

BREZPLAČNI
pregled računalnika

• Popravilo računalnika, diagnostika in ocena stroškov
• Svetovanje pri nakupu računalniške opreme
• Servis in nadgradnja računalnika in računalniške opreme
• Namestitev programske in strojne opreme Windows in Linux
• Vzdrževanje programske in strojne računalniške opreme
• Odstranjevanje virusov
• Namestitev protivirusnih programov
• Strojno in programsko računalniško opremo
• Postavitev pisarn in vzdrževanje objektov 

NAMEŠČAMO SAMO LICENČNO PROGRAMSKO OPREMO

PONUJAMO:

051 - 246 - 208                   matostoritve@gmail.com

        
 
 
 
 

                           
        Marija Novak s.p. 

                                  Reber 2a 
                           8360 Žužemberk 

 
Naš namen je, pomagati Vam v najtežjih trenutkih 

ob izgubi svojih najdražjih. 
Nudimo 24-urno dežurno službo 

ter kompletno storitev na enem mestu. 
 

  Telefon: 07/38-88-100 ali 031/876-276 
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Ustanovitelj glasila je Občina Dobrepolje.  
Naslov uredništva: Videm 35, 1312 Videm-Dobrepolje. 
Odgovorni urednik: Bojan Novak. E-pošta: nas-kraj@dobrepolje.si, gsm: 031 536 121.
Lektoriranje: Mojca Pipan. 
Člani izdajateljskega sveta: Tina Kadunc (predsednica), Jasmina Mersel Šušteršič,  
Tamino Petelinšek, Ana Pugelj, Alenka Zabukovec. 
Glasilo Naš kraj je vpisano v razvid medijev pri Ministrstvu Republike Slovenije za kulturo pod 
zaporedno številko 741.        
Oblikovanje, prelom in tisk: PARTNER GRAF zelena tiskarna, d.o.o. 
Glasilo izhaja enkrat mesečno v nakladi 1300 izvodov.

Naslednja številka 
Naslednja številka izide v petek, 27. novembra.  
Rok za oddajo prispevkov je 17. november 2020.

Občina Dobrepolje, Videm 35, 1312 Videm - Dobrepolje,  
objavlja

Javni razpis za sofinanciranje aktivnosti trajnostnega 
gospodarjenja z divjadjo v občini Dobrepolje za leto 
2020.

Rok za oddajo prijav je 6. november 2020.

Javni razpis in razpisna dokumentacija sta dostopna na spletni strani 
občine http://www.dobrepolje.si/Razpisi, Aktualni razpisi in objave. 

v nas je z večjo silo, kot smo se nadejali, 
trčil drugi val epidemije covida-19. Ko 
sem urejal oktobrsko številko in pisal ta 
uvodnik, smo se približali številu 2.000 
dnevno novookuženih z nadležnim in še 
vedno malo skrivnostnim virusom. Žal to 
prinaša vedno nove in nove omejitve in 
spremembe. Kljub temu da zagotovo še 
nismo v najbolj kritičnem delu leta, so 
naše bolnišnice že skoraj polne, zdra-
vstveni kader pa na meji zmogljivosti. 
Nekako v strahu zremo proti decembru, 
januarju in februarju, ko je bilo že brez 
covida-19 v bolnišnicah vedno napol ka-
otično. Na naslednjih straneh boste našli 
apel naše občanke in predstojnice Klini-
ke za infekcijske bolezni in vročinska sta-
nja, doc. dr. Tatjane Lejko Zupanc. Kljub 
zelo napornim dnem si je vzela čas in nas 
ponovno posvarila pred nevarnostmi, 
povezanimi z razmahom koronavirusa.

Pred ponovno uvedbo epidemije pa je 
le bilo nekaj mesecev, ko smo ob prilago-
ditvah in upoštevanju priporočil NIJZ-ja 

v občini izpeljali nekaj dogodkov, o kate-
rih boste lahko brali v tej številki. Žal je 
bilo tudi tokrat gradiva več kot omogoča 
zgornja meja števila strani. 

Svetniki so izpeljali 11. sejo občin-
skega sveta, člani Turističnega društva 
Dobrepolje so na prvi pohod po Brodni-
kovi poti popeljali skupino pohodnikov, 
v sodelovanju s člani Športnega društva 
Dobrepolje pa tudi prireditev 11. Dobre-
poljsko vandranje, katerega številčnejši 
del je bil letos 10. Dobrepoljski tek. Pre-
senetljivo je postregel z rekordno ude-
ležbo. 

V mesecu požarne varnosti so bili de-
javni gasilci, nekaj dejavnosti se je kljub 
omejitvam odvilo v središču dobre-
poljske kulture – v knjižnici. Na vseh treh 
šolah so zbirali odpadni papir, obeležili 
pa tudi mednarodni teden otroka. Vesel 
sem, da bodo učenci, ki v šoli obiskuje-
jo izbirni predmet Šolsko novinarstvo, v 
prihodnjih številkah Našega kraja na šol-
skih straneh objavljali svoje izdelke. 

V zapisu pogovora z županom boste 
našli odgovore na pereča vprašanja v ob-
čini, vabim pa vas tudi k branju prvega 
dela vsebinsko zelo bogatega prispevka o 
Tonetu Kralju kot ilustratorju, ki ga je na-
pisal Drago Samec. Verjetno bomo imeli 
v naslednjih tednih spet nekoliko več 
časa za branje, v poplavi negativnih no-
vic v dnevnih medijih pa je kak vsebin-
sko globlji prispevek več kot dobrodošel.

Občinski svet je na zadnji seji potrdil 
mojo kandidaturo za nov mandat ure-
dnika našega glasila. Tudi v bodoče se 
bom trudil vključevati zanimive vsebine 
in ohranjati glasilo v smeri pozitivnega 
poročanja, saj sem prepričan, da je tega 
v medijih premalo. 

Želim vam prijetno branje, predvsem 
pa – OSTANITE ZDRAVI. Pomagajte, da 
se skupaj rešimo drugega vala. Pri tem 
ostanite optimistični in se zavedajte 
reka: Po dežju vedno posije sonce!

Urednik Bojan Novak

Aktualne objave, povezane z epidemijo,  
spremljajte na 

www.dobrepolje.si
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Pogovor z županom Igorjem Ahačevčičem

Gospod župan, spet se tako v naši 
državi kot praktično po celem svetu 
spoprijemamo z velikim porastom 
okužb virusa SARS-CoV-2. Skoraj ne 
mine dan, da ne bi v veljavo prišle 
kakšne nove spremembe in zaostro-
vanja ukrepov za zajezitev širjenja. 
Zaradi tega je na tem mestu težko dati 
kakšno verodostojno informacijo. Pa 
vendar, kako na občini gledate na skrb 
vzbujajočo epidemiološko sliko? Ste, 
podobno kot ob prvem valu, priprav-
ljeni na morebitno povečanje števila 
obolelih pri nas? Na morebitni vdor 
virusa v oba naša domova z rizično 
populacijo?

Stanje na tem področju je postalo 
resno tudi pri nas. Hkrati pa je to naša 
stvarnost, s katero se moramo vsak dan 
znova spoprijemati. Virusu lahko kljubu-
jemo le z resnim odnosom in spoštova-
njem navodil strokovnjakov. Zaščita nos-
no-ustnega predela z masko in razdalja 
med osebami. Osebna higiena rok, zračni 
prostori in razkuževanje. Tudi prepoved 
druženja je treba docela spoštovati in ne 
iskati bližnjic, kako prelisičiti navodila. 
Virus ni politična kategorija in ne izbira 
med strankami, tudi se ne ozira na kapi-
tal. Pri koroni smo vsi enaki. Namestitev 
aplikacije za spremljanje okuženosti bi 
veliko pripomogla k omejevanju širjenja. 
Glede obeh socialnih domov vsi trepe-
tamo, da se ne bi vanju zanesla okužba. 
Vendar domova nista v izoliranem me-
hurčku, vsak dan vozijo ljudi v UKC na 
preglede. Pri svojem obnašanju v doma-
čem kraju moramo imeti v mislih tudi to, 
saj so v domovih zaposleni domačini, ki 
lahko vsak trenutek prenesejo virus. 

Spoštovani, prosim vas vse, da ste 
pri upoštevanju navodil dosledni in 
disciplinirani. Tudi naši najmlajši niso 
izvzeti, zato naj se ogibajo igral na igri-
ščih. Starši, prosim, poskrbite za otroke 
in zase. Posebej pa varujmo naše starej-
še sokrajane. Hkrati pa, če je le možno, 
ohranjajte stike s starejšimi, da ne bodo 
odrinjeni in zapostavljeni.

Ostaniva na področju zdravstva. Na 
seji občinskega sveta konec septembra 
ste povedali, da je izbira zdravnika na 
Vidmu tik pred realizacijo. Lahko zdaj 
že poveste kaj več? Kdaj bomo po dol-
gem času spet lahko obiskali zdravnika 
na Vidmu?

Verjetno si nihče ne predstavlja, koli-
ko dni in energije sem v zadnjem letu po-
rabil za reševanje tega problema, zato si 
verjetno lahko predstavljate, kako moč-
no si želim, da začnemo z delom. Zdaj 
smo zelo blizu realizacije. Administrativ-
ni postopki so v naši državi pač zaplete-
ni, mimo njih pa ne gre. Za ilustracijo: 
direktorica enega od zdravstvenih do-
mov mi je pred kratkim povedala, da so 
s postopkom začeli septembra 2019, pa 
še vedno nimajo končanega postopka. 
Mi smo v tem času izpeljali pet javnih 
razpisov, od katerih sta dva že uspešno 
končana (Dom sv. Terezije in Prizma). 
Smo pa v zadnjem času prebelili pro-
store ambulante, uredili kanalizacijo in 
vodovod, tako da v prostorih ne zaudar-
ja več in ne pušča voda. Ko bo zdravnik 
začel z delom, bomo skupaj z njim prip-
ravili predlog obnove zgradbe. Še prej 
pa bomo uredili tudi ogrevanje, ker je 
sedanja peč zelo izčrpana in lahko vsak 
trenutek preneha delati. Zelo nam gre 
na roko tudi selitev lekarniške dejavno-
sti v bivše prostore NLB, s čimer bomo v 
ambulanti pridobili dodaten prostor. Ob 
tem se zahvaljujem direktorju Lekarne 
Ljubljana dr. Marjanu Sedeju in njegovi 
ekipi, da so se odločili posodobiti lekar-
no na Vidmu, kar bo za vse nas ena res 
lepa pridobitev.

Če bo vse po načrtih, bo lekarna zače-
la z delom v decembru, takrat pa upam, 
da bo delala tudi že zdravniška ekipa. 

Na isti seji je občinski svet sprejel 
nov odlok o nadomestilu za uporabo 
stavbnega zemljišča. Lahko na kratko 
povzamete, kaj prinaša, saj gre za iz-
virni dohodek občine, tiče pa se tako 
rekoč vseh nas?

Z novim odlokom smo predvsem po-

sodobili predpis, tako da je skladen z za-
konodajo, ki velja v naši državi. Več o tem 
odloku bo zapisano v posebnem članku, 
ki ga načrtujemo za novembrsko števil-
ko. Zdaj poudarjam le to, da smo z odlo-
kom zasledovali cilj, da bomo vsi enako 
obravnavani, da bomo nadomestilo pla-
čevali vsi občani, za kar bo poskrbljeno 
s kontrolo podatkov. Tako bomo zbrali 
nekaj več denarja. Iz tega vira, ki je v bi-
stvu najpomembnejši lastni vir prihodka 
občine, se lahko zgradi kakšen del infra-
strukture, lahko pa bomo zaradi nekaj 
večjega planiranega prihodka iz tega na-
slova lažje pridobili sredstva za obnovo 
ambulante, kar je gotovo eden pomemb-
nejših ciljev vseh občank in občanov.  

Želim vam zastaviti še nekaj krajših 
vprašanj, ki so vezana na napredek od-
prtih projektov. Nekaj močnejših nali-
vov je spet prebudilo naše vodotoke in 
dvignilo nivo podtalnice. Kako poteka 
projekt protipoplavnih ukrepov?

V noči s sobote, 3. oktobra, na nede-
ljo, 4. oktobra, nas je voda spet ogrozi-
la, saj je Rašica že tekla proti Vidmu. S 
poveljnikom CZ, g. Alešem Strnadom, 
ter ekipama iz GD Ponikve in Zdenska 
vas smo velik del noči spremljali doga-
janje na območju cele občine, za kar se 
vsem od srca zahvaljujem. Zahvaljujem 
pa se tudi Kamnolomu Predstruge in 
Prevozništvu Grandovec za pomoč pri 
pripravah na zaščito s peskom oziroma 
protipoplavnimi vrečami. 

Predlog celovite protipoplavne zaščite 
bo po načrtu pripravljen do konca okto-
bra. Sledila bo predstavitev ožji ekipi, ki 
spremlja pripravo, in občinskemu svetu. 
Potem pa tudi javnosti. Tukaj pa pozi-
vam vse občanke in občane na strpen 
in argumentiran dialog in razpravo, saj 
bomo le na način, da bomo strnili vrste 
ter razumno in solidarno pogledali na re-
ševanje problema, prišli do rešitev. Zgo-
dovina pove, da so naši predniki po zna-
menitih poplavah v preteklosti večkrat 
skušali urediti to bistveno problematiko 
naše občine, pa so se vedno skregali. In 
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spet naprej živeli ogroženi in v strahu. 
Zdaj je naša ogroženost še večja, ker 
smo Rašico spravili v kanal (v zgornjem 
toku se razliva mnogo manj, kot se je 
nekdaj), ker si vsak želi, da mimo njega 
čim hitreje steče naprej, proti drugemu. 
Velik del razlivnih površin je vzela tudi 
obrtna cona, tako da zdaj voda relativno 
zelo hitro priteče do Vidma. Ko se okre-
pi z vodo iz Podpeške jame in Puhovko, 
pa vse skupaj z dodatkom vode iz Kom-
poljske jame udari naravnost v Struge. 
Tu pa le počasi odteka v podtalje. Bistvo 
novega projekta bo, da vodo zadržimo 
v zgornjem delu, da nihče ne bo dodat-
no ogrožen in da tiste hiše, ki so bile v 
prejšnjih poplavah zalite, ne bodo več. 
Bo pa za to treba vodi izpostaviti kakšen 
del našega polja, ki doslej ni bil popla-
vljen. Iz lastne izkušnje vam povem, da 
ni primerjave med tem, ali imaš vodo na 
vrtu ali v hiši. Tukaj zelo računam na to, 

da nam skupaj uspe. Povrh vsega pa so 
tokrat na voljo tudi sredstva iz EU, čemur 
se res ne bi smeli odreči ali jih zamuditi.

Imate kake nove informacije glede 
načrtovane in zelo potrebne obnove 
cestišča med Vidmom in Strugami?

Z Ministrstvom za infrastrukturo dob-
ro sodelujemo, zlasti v zadnjih mesecih. 
Obnova ceste je v načrtu oziroma uvr-
ščena v državni proračun, končana pa 
naj bi bila leta 2026, kar je ugodno, ob 
zavedanju, da je v državi več sto odprtih 
projektov in še mnogo več želja po uvr-
stitvi v državne načrte. Ravno v teh dneh 
se dogovarjamo z MZI-jem za sestanek, 
na katerem se bomo podrobneje dogo-
vorili o izvedbi oziroma fazah del.

Kakšen je trenutni časovni načrt iz-
gradnje optičnega omrežja po vaseh, ki 
tega še nimajo?

S Telekomom smo v dogovorih za iz-
vedbo v Ponikvah (kar naj bi bilo nareje-
no do pomladi), hkrati pa se začenja delo 
v Hočevju. V Strugah si prav tako priza-
devamo, da bi se širokopasovno omrežje 
uredilo v prvi polovici naslednjega leta, 
ko bo postavljena tudi stalna postaja za 
mobilno telefonijo.

Gospod župan, hvala za vaša poja-
snila. Želim vam čim uspešnejše delo 
v prihodnjih dneh in ostanite zdravi.

Hvala, g. Bojan! Vesel sem, da ste se 
odločili nadaljevati delo urednika naše-
ga časopisa. Da ste pripravljeni še nap-
rej opravljati to zahtevno in pomembno 
delo. Veliko zdravja in moči vam želim! 
Zdravja pa želim tudi vsem občankam 
in občanom. Zelo težke čase preživlja-
mo, zato vas vabim, da si kljub potrebni 
socialni razdalji stojite čim bolj ob strani 
in si med seboj pomagate. ■

Spoštovani sokrajani, sosedje in prijatelji!

V zadnjih dneh smo priča izrazitemu povečanju primerov 
bolezni covid-19. Virus je pokazal svoje zobe in se izjemno 
hitro širi po vseh slovenskih krajih. Obolevajo vse starostne 
skupine in veliko okužb vidim pri mladih. Širijo se v šolah, 
vrtcih, na univerzah, v delovnih okoljih, domovih za ostarele 
in v zdravstvenih ustanovah. Res je, da veliko okužb poteka 
blago in jih okuženi prebolijo brez večjih posledic. Pri ne-
katerih bolezen poteka tudi brez simptomov. Vendar pa so 
med nami bolj ogrožene skupine občanov – starejši, kronič-
ni bolniki z boleznimi srca in ožilja, sladkorno boleznijo in 
drugimi kroničnimi boleznimi. Bolezen lahko poteka s hudo 
klinično sliko, večina bolnikov potrebuje sprejem v bolnišni-
co in nazadnje tudi sprejem v enoto intenzivnega zdravljenja 
in uporabo aparatov za umetno dihanje. Bolnišnično oskrbo 
potrebuje od 10 do 20 % obolelih in zdravljenje v enoti in-
tenzivnega zdravljenja okrog 5 % obolelih. Posledice bolez-
ni (če jo bolniki preživijo) so lahko hude in dolgotrajne in 
puščajo okvare na srcu, pljučih in osrednjem živčevju. Cena 
zdravljenja covida-19 je ogromna, ne samo zaradi potrebe 
po uporabi ustrezne zaščitne opreme zdravstvenih in dru-
gih delavcev, ampak tudi zaradi nesorazmerne potrebe po 
zdravljenju v enotah intenzivnega zdravljenja, zaradi velike 
potrebe po negovalnem kadru kakor tudi zaradi dolgotraj-
nega zdravljenja v bolnišnici in nato doma. Cene človeškega 
življenja pa se seveda ne da izmeriti.

Ne glede na to, zakaj je prišlo do porasta števila bolnikov – 
bodisi zaradi našega neodgovornega obnašanja bodisi preti-
rane želje po koncu epidemije, je sedaj čas, da se zamislimo 
in sprejmemo priporočila, ki jih izdajata stroka in vlada z 
namenom preprečevanja širjenja epidemije. Veliko ukrepov 
neposredno zadeva naša vsakdanja življenja. Omejujejo nas 

v želji po druženju, jemljejo nam drobne življenjske radosti, 
povzročajo stisko in odtujenost, vendar so nujno potrebni za 
zaustavitev epidemije in vrnitev v normalno življenje. 

Zavedati se moramo, da ta hip razen teh ukrepov ni dru-
gega učinkovitega načina preprečevanja epidemije. Učinko-
vitih zdravil za domačo in množično rabo ni. Cepivo bo mor-
da na voljo v nekaj mesecih in morda ne bo tako učinkovito, 
kot bi si želeli. Prav tako se sedaj v jesensko-zimskem ob-
dobju bliža obdobje, ko tisti, ki delamo v zdravstvu, vsak dan 
vidimo katastrofalne posledice, ki jih ta bolezen povzroča. 

Da bi ohranili funkcionalno zdravstvo in se brez posledic 
vrnili v normalno življenje, vas torej še enkrat pozivam, da 
upoštevate priporočene ukrepe. Cepite se proti gripi in upo-
števajte navodila glede nošnje mask, razkuževanja in umi-
vanja rok ter vzdrževanja fizične distance. Pomagajte tistim, 
ki so sami in potrebujejo pomoč, in pazite drug na drugega.

Ostanite zdravi! 
Tatjana Lejko Zupanc
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Poročilo z 11. redne seje Občinskega sveta  
Občine Dobrepolje
Konec septembra so se na 11. redni seji zbrali svetniki občinskega sveta. Glavna točka obravnave je bil predlog 
odloka o nadomestilu za uporabo stavbnega zemljišča. Na seji je župan predstavil tudi polletno poročilo o izvrševanju 
proračuna ter podal informacije o napredku odprtih projektov. Na seji je občinski svet potrdil tudi nekaj kadrovskih 
imenovanj.

Glavni poudarki s seje:
Svetniki so se seznanili s poročilom o izvrševanju proračuna v prvi polovici letošnjega leta. 
Sprejet je nov Odlok o nadomestilu za uporabo stavbnega zemljišča, ki pa ne prinaša bistvenih sprememb.  
Za člana sveta zavoda območne izpostave JSKD Ivančna Gorica je bil potrjen Stane Škulj, za urednika glasila Naš kraj 
pa za nov mandat Bojan Novak. Potrjeni so bili tudi trije novi predstavniki občine v svet naše šole.
Občina je na razpisu izbrala koncesionarja pokopaliških storitev, postopek sicer še ni zaključen.

Bojan Novak

Svetniki so ob začetku seje obravnavali 
zapisnika 10. redne seje in 3. dopisne 
seje občinskega sveta. Oba zapisnika sta 
bila soglasno sprejeta. Takoj za tem, for-
malnim, delom seje so prešli na obrav-
navo poročila o izvrševanju proračuna 
v prvem polletju letošnjega leta. Župan 
je v uvodu predstavil realizacijo prora-
čuna in poudaril predvsem razlike med 
načrtovanjem in dejansko realizacijo za-
radi karantene ob pomladnem razmahu 
koronavirusa. Vedno pa je polletna re-
alizacija odvisna od izdanih računov in 
podatek o realizaciji relativno malo pove 
o poslovanju občine.

Svetniki niso imeli vprašanj. So pa 
prešli na glavno točko seje – drugo obrav-
navo predloga Odloka o nadomestilu za 
uporabo stavbnega zemljišča v naši ob-
čini. Predlog, ki vsebuje spremembe po 
sprejemu v prvem branju, je predstavil 
podžupan Jože Prijatelj. Nekoliko so se 
spremenile vrednosti točk za določene 
rabe zemljišča in kategorizacija posa-
meznih vasi. 

Predlog je bil predhodno obravna-
van na statutarno-pravni komisiji, kjer 
niso ugotovili kakih pomanjkljivosti. V 
razpravi je sodelovalo veliko svetnikov, 
saj gre za občutljivo temo. Janko Nose 
je v uvodu povedal, da bo Lista Janeza 
Pavlina vložila amandma, s katerim bi 
znižali vrednost točke za 15 odstotkov, 
saj meni, da mora davčno breme obča-
nov ostati na približno isti ravni kot pred 
spremembo odloka. Menil je, da bi bilo 

dobro, če bi bilo za družino eno stavb-
no zemljišče oproščeno plačila nado-
mestila. Franci Žnidaršič je menil, da je 
obdavčitev podjetnikov previsoka glede 
na druge občane, predvsem kar zadeva 
parkirišča, dovozne poti in podobno. 
Nada Pavšer je ponovno poudarila, da 
Vodice nimajo urejenega vodovoda, 
zato meni, da bi morali biti tudi davki 
ustrezno nižji. Jernej Stare je razpravljal 
o nepozidanih stavbnih zemljiščih in o 
pravnih podlagah v zvezi z njihovo ob-
davčitvijo. Zdenka Novak Nose je poja-
snila, zakaj bo podprla predlog odloka, 
Slavc Palčar pa je polemiziral z vlagate-
lji amandmaja glede finančnih posledic 
morebitnega sprejema. 

Podžupan Prijatelj je pojasnil, da gre 
za izvirni prihodek občine, zato se mu 
zdi pomembno, da je odlok usklajen z 
zakonodajo ter da obdržijo približno 
enako višino obdavčenja, saj je proračun 
občine narejen na osnovi predvidene 
višine pobranih sredstev. Pojasnil je, da 
zakon predvideva določene oprostitve, 
ki so se jih morali pri oblikovanju pre-
dloga dosledno držati. Dopolnila ga je 
tudi direktorica občinske uprave, Mojca 
Špec Potočar, ki je pojasnila 15. člen, ki 
vsebuje oprostitve. 

Župan je ob koncu razprave dodal 
nekaj poudarkov in mnenj. Svetniki so 
najprej glasovali o amandmaju za zni-
žanje vrednosti točke za 15 odstotkov. 
Župan je pred glasovanjem povedal, da 
amandmaja ne podpira, saj ima občina 
že tako zelo nizke prihodke glede na 
finančne potrebe. Svetniki so večinsko 

amandma zavrnili, nato pa glasovali 
o predlogu odloka v celoti ter predlog 
sprejeli.

Svetniki so na predlog župana razp-
ravljali o predlogu sklepa o ukinitvi sta-
tusa javno dobro na parceli v Ponikvah. 
Svetniki so predlog brez razprave spre-
jeli.

Sledila je točka s kadrovskimi zade-
vami. Predsednik komisije za manda-
tna vprašanja, volitve in imenovanja, 
Jernej Stare, je pojasnil pravne podlage 
za izdaje javnih pozivov za predlaganje 
kandidatov za različne funkcije. Na seji 
je komisija za člana sveta zavoda obmo-
čne izpostave JSKD Ivančna Gorica pre-
dlagala Staneta Škulja. Občinski svet je 
kandidaturo potrdil.

Občina Dobrepolje ima v svetu 
Osnovne šole Dobrepolje tri predstav-
nike. Ker je mandat svetnikom prenehal 
dan po seji, je stekel postopek za izbiro 
novih treh članov. Na objavljeni javni 
poziv so prišle tri kandidature, zato ko-
misija ni imela težkega dela. Vsem trem 
prijavljenim je izdala pozitivno mnenje. 
Svetniki so predlog sprejeli.

V okviru kadrovskih zadev je bila na 
seji tudi točka o imenovanju odgovorne-
ga urednika našega glasila. Predsednik 
komisije je pojasnil, da se na poziv za 
imenovanje predlogov ni prijavil nihče. 
Urednik je zaradi tega podpisal aneks, 
po preteku tega pa se je avtor prispev-
ka ponovno prijavil kot kandidat za nov 
mandat. Svetniki so edino prijavo so-
glasno podprli.

Župan se je zahvalil vsem kandida-
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tom, ki želijo vložiti svojo energijo v 
skupno dobro, ter predsedniku komisije 
za mandatna vprašanja, ki je odlično op-
ravil zahtevno delo.

Sledilo je poročilo župana o aktualnih 
zadevah v preteklih tednih in mesecih.

Projekt suhokrajinskega vodovoda 
še ni povsem zaključen, saj se vpleteni 
pogovarjajo o nadaljevanju projekta, ki 
bi omogočilo dokončanje sekundarnih 
vodov pitne vode do hiš. Gre za veliko 
razgovorov in pogajanj z ministri aktual-
ne vlade, a končne odločitve še ni. 

Dobro napreduje gradnja čistilne na-
prave Bruhanja vas. Župan si od začetka 
mandata prizadeva, da bi država znižala 
prag sofinanciranja do mere, ki bi omo-
gočala tudi sofinanciranje manjših čis-
tilnih naprav, kot je naša. Kot kaže, bo 
možno dobiti kaka sredstva, vendar bo 
treba sredstva založiti, česar pa verjetno 
kot občina ne bomo sposobni.

Gradnja športne dvorane je v pole-
tnem času zastala zaradi težav z izborom 
dobavitelja notranje opreme. Uporabno 
dovoljenje je bilo izdano 30. avgusta. Do 
17. septembra je tekla revizija na državni 
revizijski komisiji. Komisija je dokončno 
odločila, v času seje so potekala usklaje-
vanja pogodbe z izbranim ponudnikom. 
22. septembra je bila oddana vloga za 
sofinanciranje s strani Eko sklada. Iz-
veden je bil javni natečaj za upravnika 
nove dvorane, podpisana tudi pogodba. 
Končni znesek je slabe štiri milijone. 

Konec julija je občina dobila sredstva 
za izvedbo agromelioracije v višini 

217.000 evrov. Zaradi epidemije se je 
upočasnilo delo na področju priprave 
protipoplavnih ukrepov. Za terminskim 
planom zaostajajo za en mesec, vendar 
se kmalu obeta predlog rešitve.

V okviru lokalne akcijske skupine so 
se ukvarjali z urejanjem luž po dolini. Po 
Sloveniji se podobni vodni viri množič-
no obnavljajo, zato je za sredstva velika 
konkurenca. Projekti morajo biti dobro 
pripravljeni, vsebovati morajo tudi ra-
zne lokalne pobude. Trenutno občina 
pridobiva dokumentacijo za obnovo 
luže v Bruhanji vasi. Nekaj občin skupaj 
kandidira za novost v krajih, vsaka obči-
na, tudi naša, bi tako pridobila pet ele-
ktričnih koles, ki bi popestrila turistično 
ponudbo.

V sodelovanju z ministrstvom za in-
frastrukturo je bil obnovljen del vozišča 
v Predstrugah. Potekajo pogovori o še 
dveh odsekih na tem območju. Za južni 
del je predvidena posebna rekonstrukci-
ja, o kateri je bil sestanek na ministrstvu 

15. oktobra. 
Poleti je bil izveden javni razpis za 

koncesijo za zdravstveno dejavnost v 
občini. Postopki trajajo zelo dolgo, saj 
mora biti pridobljenih veliko soglasij. V 
času seje so na občini čakali še podpis 
ministra za zdravje, z zdravnikom pa 
je bila prav na dan seje podpisana po-
godba. Lekarna Ljubljana je uredila na-
jemne odnose z NLB, tako da je stekla 
preureditev prostora nekdanje banke v 
lekarno.

Izbran je bil tudi koncesionar poko-
paliških storitev. Nekaj svetnikov je po-
lemiziralo o vseh povedanih projektih in 
izrazilo svoje mnenje. 

Svetniki so, kot vedno na seji, ob kon-
cu zastavljali vprašanja in dajali številne 
pobude. 

Videoposnetek seje si lahko ogledate 
na kanalu Youtube oziroma na spletni 
strani občine Dobrepolje (Organi ob-
čine – Občinski svet – seje občinskega 
sveta). ■

SPREJETI SKLEPI NA 11. REDNI SEJI OBČINSKEGA SVETA:

Občinski svet:
• se seznani s poročilom o realizaciji proračuna v prvem polletju leta 2020;
• sprejme predlog Odloka o nadomestilu za uporabo stavbnega zemljišča v 

občini Dobrepolje;
• imenuje za predstavnika občine v Svet OI JSKD Ivančna Gorica Staneta Škulja;
• kot predstavnike občine v Svet JVIZ Dobrepolje imenuje Viljema Jamnika, 

Zdenko Novak Nose in Anico Žgajnar;
• za odgovornega urednika glasila Naš kraj imenuje Bojana Novaka. 

Odpadne nagrobne sveče
Bliža se 1. november, dan spomina na 
mrtve. V tem času na grobovih prižgemo 
številne plastične sveče, ki pa povzročajo 
ogromno obremenitev za okolje, ko pos-
tanejo odpadek. 

Odpadne nagrobne sveče odlagajte 
v za to namenjene zabojnike, ki so na 
pokopališčih. Kot izvajalec javne službe 
jih nato odpeljemo v skladišče ločeno 
zbranih frakcij. Od tu pa jih oddamo she-
mam, ki sveče preusmerijo do podjetij, ki 
se ukvarjajo z njihovo reciklažo. 

Ker si želimo, da bi se količina od-
padnih nagrobnih sveč zmanjšala, vam 
svetujemo, da ob tokratnem prazniku 
namesto prižiganja plastičnih sveč:

• na grob položite cvetje, ki ga nato 
odvržete v zabojnik za biorazgradljive 
odpadke;

• prižgete svečo v stekleni emba-
laži (steklo se lahko reciklira v ne-
skončnost);

• na grob položite kamen, na katerem 
je napisana misel, posvečena pokoj-
niku;

• na grob postavite leseno svečo. 

Morda bo lepo gesto opazil še kdo in 
se bo tradicija prižiganja plastičnih sveč 
umaknila okolju bolj sprejemljivim na-
vadam. 

Prepričani smo, da skupaj zmoremo 
ohraniti zdravo družbo in čisto okolje.

Anita Zore, JKPG
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Cepljenje proti gripi

Delovni čas pomembnih služb, ustanov

Zaradi spreminjajočih se razmer tokrat 
ne objavljamo delovnih časov, ker se 
lahko dnevno spreminjajo. Objavljamo pa 
kontaktne telefonske številke in spletne 
strani, na katerih najdete informacije o 
delovnih časih.

ZDRAVNIŠKA OSKRBA
videmdp@zd-grosuplje.si, kontaktna 
telefonska številka v ZD Grosuplje:  
041 468 503.

Za naročanje so potrebni naslednji 
podatki: ime, priimek, rojstni datum, 
številka zdr. zavarovanja (napisana na ZZZS 
kartici) in vaša tel. številka.

ZDRAVNIŠKA OSKRBA KONEC TEDNA IN 
PONOČI – dežurna služba
Ob delavnikih ponoči (od 19.30 do 6.30), od 
sobote od 14.00 do ponedeljka do 6.30 in 
ob praznikih deluje skupna dežurna služba 
za območje občin Grosuplje, Ivančna Gorica 
in Dobrepolje, organizirana na lokaciji ZD 
Ivančna Gorica.
Za vsa NUJNA stanja kličite na telefonsko 
številko 112 ali dežurnega zdravnika na 031 
656 000.

ZOBNA ORDINACIJA VIDEM  
(dr. Miha Markelj)
Naročanje je možno na telefonskih številkah 
01 780 78 66 in 031 478 290 ali na elektronski 
pošti: zobna.videm@gmail.com ali 
mmiha2@siol.net.  

ŠOLSKA ZOBNA ORDINACIJA
Kontaktna telefonska številka: 01 780 72 10.

LEKARNA LJUBLJANA, VIDEM
www.lekarnaljubljana.si, kontaktna 
telefonska številka: 01 230 61 00.

FIZIOTERAPIJA KRAJNC
www.fizioterapija-krajnc.si, kontaktna 
telefonska številka: 041 386 311.

OBČINA DOBREPOLJE – URADNE URE
www.dobrepolje.si, kontaktna telefonska 
številka: 01 786 70 10.

KLICNI CENTER PROSTOFER (080 10 10)
OD PONEDELJKA DO PETKA: 8.00–18.00. 

KNJIŽNICA GROSUPLJE – VIDEM
www.gro-sik.si/Enote/Enota-Dobrepolje, 
kontaktna telefonska številka: 01 786 71 40.

ŽUPNIJSKA KNJIŽNICA
V času epidemije je župnijska knjižnica 
zaprta. Če kdo nujno potrebuje gradivo, 
lahko pokliče na tel. 040 346 929 (Andreja 
Vreg).

POŠTA VIDEM
Kontaktna telefonska številka: 01 788 77 68.

KMETIJSKA ZADRUGA VIDEM
Kontaktna telefonska številka: 01 780 72 04.

POLICIJSKA PISARNA DOBREPOLJE 
(Videm 36)
www.policija.si, kontaktna telefonska 
številka: 01 780 72 31.

SKUPNA OBČINSKA UPRAVA 5G:

PODROČJE UREJANJA PROSTORA IN 
VARSTVA OKOLJA
Kontaktna telefonska številka: 01 788 87 59, 
e-naslov: jasmina.selan@grosuplje.si.
MEDOBČINSKI INŠPEKTORAT
Kontaktna telefonska številka: 01 788 87 50, 
e-naslov: inspektorat@grosuplje.si.
MEDOBČINSKO REDARSTVO
Kontaktna telefonska številka: 01 788 87 50, 
e-naslov: redarstvo@grosuplje.si.

Spoštovani!

Žal vam moramo sporočiti, da smo z Nacionalnega inštituta za 
javno zdravje prejeli obvestilo, da cepiva proti gripi zmanjkuje. 
Cepili bomo lahko samo že naročene. Prosimo pa tiste, ki ste 
naročeni v mesecu novembru, da ponovno pokličete za zgodnejši 
termin. Kličite na št. 041 468 503 od ponedeljka do četrtka od 
8:00 do 12:00. Če bo zveza zasedena, ne kličite ponovno, prejeli 
boste povratni klic.  

V zdravstveni dom prihajajte največ 5 min pred naročenim termi-
nom. Ob vstopu v zdravstveni dom je obvezna uporaba obrazne 
maske in razkuževaje rok. Pred vstopom vam bomo izmerili 
temperaturo in preverili vaše trenutno zdravstveno stanje.
Na cepljenje lahko pridejo le osebe, ki v zadnjih 14 dneh niso 
imele znakov okužbe dihal (povišana telesna temperatura, 

kašelj, bolečine v grlu, žrelu, znaki prehlada, bolečine v miši-
cah) in niso bile v tesnem stiku (isto gospodinjstvo, sodelavci, 
razred ...) z osebo s COVID okužbo.

Za vse vključene v zdravstveno zavarovanje je letos cepljenje 
proti gripi brezplačno. 
Kroničnim bolnikom in starejšim od 65 let priporočamo tudi 
cepljenje proti pnevmokoknim okužbam (pljučnica, sepsa, me-
ningitis, vnetje sinusov in srednjega ušesa). Običajno je potrebna 
enkratna doza. To cepljenje je samoplačniško. Cepite se lahko 
istočasno. Ob naročanju povejte, da želite tudi to cepljenje. 
Če bomo kasneje dobili dodatne količine cepiva, vas bomo 
obvestili.

Štefka Zaviršek, direktorica ZD Grosuplje

Če sprejmemo vse, kar je v nas napačnega,
in kljub temu verjamemo, da si zaslužimo veselo in srečno življenje,
tedaj lahko odpremo veliko okno, da skozenj v nas vstopi ljubezen.

Paulo Coelho
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Jožefa (Jožica) Fabjan

Ljudje smo z naravo življenjsko poveza-
ni kot njen enakovredni del na zavedni 
in nezavedni ravni. Nekateri bolj, drugi 
manj. Življenje z naravo pa ima poleg 
prijetnih vsebin tudi določene nevšeč-
nosti. Slednje želimo odpravljati ali se 
jim izogniti. V desetletjih odmika izgu-
blja človeštvo postopoma prvinski stik z 
naravo in iz uravnoteženega sobivanja 
z njo postaja njen absolutni gospodar. 
Življenjsko pomembne odločitve niso 
več plod naravne inteligence, temveč 
umetne. Posledice takih dejanj doživ-
ljamo dnevno, zlasti v zadnjih nekaj de-
setletjih. Osnovno pravilo življenja pa je 
PREŽIVI. Za preživetje je med drugim 
pomembna tudi hrana. Za pridelavo 
hrane imamo vse naravne danosti. Tre-
ba se je le dobro organizirati in poskr-
beti za lastno samooskrbo. Vse korake 
večjega sodelovanja z naravo, tudi pri 
pridelavi hrane, lažje premagujemo in 
lažje dosegamo želene cilje, če imamo 
radi sebe in vse, kar je okoli nas. Zato 
so zelo pomembne vsebine življenja, ki 
jih živimo in s katerimi smo tudi zgled 
otrokom. Pomembno vlogo predstavlja-
jo vzgojno izobraževalne ustanove, ki z 
osmišljenimi vsebinami vodijo otroke v 
življenje. V življenje, kjer so pridobljene 
veščine znanja na izkustveni podlagi, 
kjer so v ravnovesju ekonomski, etični 
in ekološki vidiki.

Prihajamo v tisti letni čas, ko se nara-
va pripravlja na počitek. November ali 
listopad. Beseda november je latinskega 
izvora, izhaja iz besede devet, po latin-
sko novem, saj je bil po starem rimskem 
koledarju to deveti mesec. Beseda listo-
pad pa je vzeta iz naravnega pojava, ker 
v tem času odpada listje. Daljše noči in 
krajši dnevi nas v tem mesecu usmerjajo 
k mirovanju. Najbolj se ravnajo po na-
ravnih ciklih rastline in živali v naravi. 
V ta naravni red so ljudje v preteklosti s 
svojimi hotenji globoko posegli. Prav je, 
da si v tem času vzamemo čas zase in se 

odpočijemo od vseh opravljenih prete-
klih nalog. V trenutkih bivanja samih s 
sabo se nam poleg zunanjega sveta od-
pre tudi naš notranji svet, naša bit. Le po 
temeljitem zunanjem in notranjem po-
čitku bomo v prihodnje sposobni zaži-
veti kakovostnejše, na novo. Morda smo 
letos s koronavirusom na preizkušnji? 

Plodovi narave so naravna semena, 
tudi semena rastlin. Z vsakim novim 
dnem predstavljajo večje neizmerljivo 
bogastvo.

V novembrskem času še dozoreva-
jo semena raznih dreves, cvetic in trav, 
poljščin in vrtnin. Kljub hladnejšemu 
vremenu in krajšim dnevom je prav, da 
pustimo dozorevanje semen na poljih 
in vrtovih na prostem in jih poberemo 
šele takrat, ko so dozorela v naravi. Na 
vrtu lahko v novembru brez snega in 
mraza še dozorevajo semena poznih 
sort solat, brokolija, nekaterih zelišč in 
začimb (koper, bazilika, žametnica, og-
njič, kapucinka ...), samoniklih rastlin 
(kopriva, razni trpotci ...). Pobrana zre-
la semena dodatno sušimo še v zaprtih 
suhih in zračnih prostorih (podstrešja, 
skednji ...). Popolnoma suha semena 
nato oddvojimo od delov prvotne rastli-
ne, jih očistimo vseh plev in nečistoč. 
Očiščena spravimo v ustrezne posode, 
najbolje v steklene kozarce s temnim 
steklom, in jih označimo (ime in sorta 

semen, leto pridelave ter podatki o pri-
delovalcu). Dobro je, da vodimo zapise 
o pridelanih semenih tudi v dnevniku 
vrtnih oz. poljskih opravil. Večje količine 
semen, zlasti poljščin, spravimo v vreče, 
ki jih shranjujemo v suhem, zračnem in 
temnem prostoru. Semena morajo biti 
varno spravljena pred morebitnimi glo-
davci.

In še namig za zunanja vrtna opravila 
v novembru

Če tla še ne zmrzujejo in ni snega, 
imamo tudi v novembru veliko vrtnih 
opravil. Še vedno je čas, da posadimo 
zimski česen in čebulo. Poberemo pre-
ostala semena vrtnin, preostale rastline 
presajamo v rastlinjak ali za hrambo v 
kleteh, zasipnicah, hladilnih in zamr-
zovalnih napravah, in sicer so to razne 
vrtnine od listnate zelenjave (endivi-
ja, radič, motovilec, rukola, špinača, 
blitva ...), čebulnic (drobnjak, zimski 
por), korenaste in gomoljaste zelenja-
ve (korenje, zimska redkev, repa, pozna 
koleraba, pozna nadzemna kolerabica, 
peteršilj, zelena) do kapusnic (pozno 
zelje, pozni brokoli, pozni ohrovt, po-
zni brstični ohrovt), zelišč in koristnih 
cvetlic ter samoniklih rastlin (regrat, 
kurja črevca – mladi poganjki, regačica 
– mladi poganjki, trpotec ...). Dobro je, 
da imamo že izdelan koledar opravil za 
prihodnje mesece in novo leto in temu 
primerno tudi pripravimo vrtne gredice. 
Več opravil posvetimo tudi kompostira-
nju. Za vzgojo sadik pripravimo kom-
postno zemljo in jo spravimo v toplejši 
prostor. Očistimo, popravimo in dokupi-
mo potrebna vrtna orodja. Rastlinam in 
obdelovalnim površinam, ki bodo ostale 
pozimi zunaj, naredimo ustrezno zašči-
to (zastirke). Če ste se odločili za visoko 
gredo, je november najugodnejši čas za 
izdelavo.

Ob vseh teh opravilih naj vam ostane 
tudi čas za opazovanje in notranje doži-
vljanje vsega, kar vas obdaja. Srečno! ■

Kar sejemo, to žanjemo
Življenje sredi narave med travniki in polji v okrilju gozdov pridobiva z letošnjim letom ponovno potrditev za tisto 
dobrino bivanja, ki ni dana vsakomur. Naši dolini, imenovani Dobrepolje in Struge, sta tisti košček sveta, kjer naj bi bila 
tudi »dobra polja«. Zaradi teh naravnih danosti so se tu naselili naši predniki, ker jim je narava ponujala vse možnosti, 
da so bili samooskrbni in so lahko tu preživeli najbolj viharne čase.
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Pripravil Bojan Petek, komandir Policijske 
postaje Grosuplje

Priporočila za vožnjo v zimskih 
razmerah in pozimi

1. Hitrost vozila zmanjšajte in jo prila-
godite razmeram ter stanju vozišča.

2. Povečajte varnostno razdaljo med 
svojim vozilom in vozilom, ki vozi 
pred vami.

3. Zavirajte narahlo in po potrebi po-
stopno, z večkratnim pritiskom na 
stopalko.

4. Ne spreminjajte smeri vožnje sun-
kovito, saj lahko vsako tako ravnanje 
povzroči zanašanje vozila. Podobno 
velja tudi za sunkovito speljevanje.

5. Vozite čim bolj enakomerno, brez 
premočnega pospeševanja ali 
zmanjševanja hitrosti.

6. Posebej bodite pozorni na iz-
postavljene dele ceste, kjer se pogo-
steje pojavlja poledica.

7. Računajte na daljši čas potovanja, 
zato se od doma odpravite prej kot 
običajno.

8. Med vožnjo bodite zbrani, pred-
vsem pa strpni do drugih udeležen-
cev v prometu. V takih razmerah so 
še posebej pomembni vozniška kul-
tura, etika in solidarnost.

9. Pred vožnjo dobro očistite vsa stekla 
in poskrbite, da se z vozila ne bodo 
raztresali sneg, led, voda ali druge 
snovi.

Zimska oprema vozila

Priprava motornega vozila na zimo naj 
zajema tudi pregled drugih naprav in 
opreme vozila. Poleg pnevmatik, zavor, 
krmilnega mehanizma in luči je tu še vr-
sta drugih naprav, ki jih mora uporabnik 
vozila občasno, pred zimo pa pravočas-
no in skrbno preveriti:

1. akumulator – pregledati, očistiti in 
namazati je treba kabelske priključ-

ke ter preveriti stanje elektrolita v 
celicah;

2. hladilni sistem – preveriti je treba 
gostoto in raven hladilne tekočine;

3. olje v motorju – gladina olja mora 
vedno segati med obe oznaki (max 
in min) na merilni palici;

4. sistem za močenje vetrobranske-
ga stekla – preveriti je treba količino 
vode v posodi ter ji dodati zadostno 
količino sredstva proti zmrzovanju;

5. metlice brisalcev – preveriti njiho-
vo izrabljenost in jih po potrebi za-
menjati;

6. tesnila vrat – če jih bomo občas-
no namazali z glicerinom, v mrzlih 
dneh kljub mokroti vrata ne bodo 
primrznila;

7. ključavnice na vratih in pokrovu 
prtljažnika – občasen vbrizg WD 40 
ali podobnega penetrirajočega an-
tikorozivnega sredstva bo preprečil 
pomrznjenje ključavnice.

V avtomobil, pripravljen na zimsko 
vožnjo, spadata metlica in strgalo za 
čiščenje stekel. Preverite tudi brisalce, 
morda je guma natrgana ali drugače 
poškodovana.

Pred daljšo vožnjo preverite, ali imate 
v rezervoarju dovolj goriva, tudi odeja v 
vozilu ne bo odveč.

Pnevmatike

Vozilo bo pravilno in dobro opremljeno, 
če bomo upoštevali naslednja pravila:

1. Vsa štiri kolesa opremimo z zimski-
mi pnevmatikami (»M+S« ali »M.S« 
ali »M&S«).

2. Štiri mesece (najmanj od 15. no-
vembra do 15. marca naslednje leto) 
imejmo zimske pnevmatike na vozi-
lu.

3. 3 mm mora biti najmanjša globina 
profila zimskih pnevmatik.

4. Samo zimske pnevmatike na vseh 
kolesih omogočajo uspešno spelje-
vanje in pospeševanje, učinkovito 
zaviranje, nespremenjeno smer pri 
zaviranju in varno vožnjo v ovinkih. 
Zaradi posebne snovi pa bodo zim-
ske pnevmatike tudi pri temperatu-
ri pod 7 °C dovolj mehke, da bodo 
zagotovile ustrezen oprijem tudi na 
suhi in nezasneženi cesti.

5. Le zadostna globina profilov bo 
omogočila dobro odstranjevanje 
vode in brozge izpod koles ter sta-
bilnost v snegu in ledu. Kadar je 
na cesti več snega, pa priporočamo 
uporabo snežnih verig.

6. Ker se guma kot organska snov stara, 
po štirih letih ne glede na obrablje-
nost izgubi sposobnost optimalnega 
oprijemanja na cestišču. Pnevmati-
ke so edini stik našega vozila z vo-
ziščem, zato skrbimo, da bo vedno 
dober.

7. Za zimsko opremo štejejo tudi po-
letne pnevmatike na vseh štirih 
kolesih in ustrezne snežne verige, 
ki morajo biti v zimskih razmerah 
pravilno nameščene na pogonskih 
kolesih. ■

Vozniki, dočakajte dež, meglo, sneg in poledico 
pripravljeni
Dodatna previdnost in večja pozornost sta v jesenskih in zimskih razmerah nujni, a za varno vožnjo še vedno premalo, 
kajti tudi vozilo mora biti tehnično brezhibno in predpisano opremljeno.



Naš kraj ■ oktober 2020 11••• Obvestila •••

                PODJETNIŠKI KOTIČEK

PREDSTAVITEV PETEGA 
PROTIKORONSKEGA PAKETA (ZZUOOP)

Državni zbor je 15. oktobra 2020 sprejel 
peti protikoronski paket ukrepov (PKP 
5) za omilitev in odpravo posledic co-
vida-19. Katere ukrepe zakon prinaša 
(podrobneje na www.ozs.si)? 

I. Nadomestilo plač delavcem za-
radi odrejene karantene ali nezmo-
žnosti opravljanja dela zaradi višje 
sile (varstvo otroka). Delodajalci bodo 
lahko uveljavljali pravico do povračila iz-
plačanih nadomestil za čas odrejene ka-
rantene za delavce, ki jim ne bodo mogli 
organizirati dela na domu, in za delavce, 
ki ne bodo mogli opravljati dela zara-
di višje sile, ki je posledica obveznosti 
varstva otrok zaradi odrejene karantene 
ali druge zunanje objektivne okoliščine 
nezmožnosti obiskovanja vrtca ali šole. 
Višina nadomestila plače v primeru višje 
sile znaša 80 % povprečne mesečne pla-
če delavca za polni delovni čas (137/7 
ZDR-1), v primeru nadomestila plače 
zaradi odrejene karantene pa je odvisna 
od vzroka za izdajo odločbe o karanteni.  

II. Delno povračilo nadomestila pla-
če za čakanje na delo. Do pomoči so 
upravičeni tisti delodajalci, ki jim bodo 
po njihovi oceni prihodki v letu 2020 
zaradi epidemije upadli za več kot 20 % 
glede na leto 2019. Delodajalec je upra-
vičen do delnega povračila v višini 80 % 
izplačanega nadomestila plače in ne več 
kot 892,50 EUR (bruto I). V obdobju pre-
jemanja delnega povračila ne sme začeti 
postopka odpovedi pogodbe o zaposlitvi 
iz poslovnega razloga delavcem, ki jih je 
napotil na začasno čakanje na delo, ali 
odpovedati pogodbe o zaposlitvi večje-
mu številu delavcev iz poslovnih razlo-
gov.

III. Začasni ukrepi za samozaposle-
ne in mikropodjetja.

– Temeljni dohodek. Do pomoči so 
upravičeni tisti, ki jim bodo prihodki v 
letu 2020 zaradi epidemije upadli za več 
kot 20 % glede na leto 2019. Izredna po-
moč znaša 1100 EUR/mesec, 700 EUR/
mesec za samozaposlene v kulturi in 940 
EUR/mesec za kmete. Mesečni temeljni 
dohodek se zniža za izplačilo delno po-
vrnjenega izgubljenega dohodka (karan-

tena in višja sila). Temeljni dohodek je 
oproščen plačila vseh davkov in prispev-
kov (izvzema se iz davčne osnove).

– Delno povrnjen izgubljeni doho-
dek za čas trajanje karantene in višje 
sile zaradi varstva otrok. 250 EUR za 
vsako odrejeno karanteno ali za čas višje 
sile, vendar ne več kot 250 EUR za 10 dni, 
500 EUR za 20 dni in 750 EUR v enem 
mesecu. Dohodek se ne izplača, če je za-
vezanec v istem obdobju upravičen do 
prejema temeljnega dohodka.

IV. Drugo
– Odsotnost z dela brez obiska 

zdravnika. Delavec je lahko odsoten 
z dela zaradi bolezni brez potrdila o 
upravičeni zadržanosti z dela, ki ga izda 
izbrani osebni zdravnik, do tri zapore-
dne delovne dni v kosu, največ  enkrat v 
koledarskem letu. Delavec je dolžan de-
lodajalca pisno ali elektronsko obvestiti 
o odsotnosti prvi dan odsotnosti. V tem 
času ne sme opravljati pridobitne dejav-
nosti ali odpotovati izven kraja svojega 
bivanja. Višina nadomestila delavcu: 
80 % plače delavca v preteklem mesecu 
za polni delovni čas.

– Testiranje delavcev. Če delodajalec 
napoti delavca na testiranje, se plačilo 
delodajalca ne šteje za boniteto delavca.

JAVNO POVABILO PODJETJEM 
IZ OBČINE DOBREPOLJE K ODDA-
JI VLOG ZA POVRAČILO STROŠKOV 
INDIVIDUALNIH IZOBRAŽEVANJ IN 
USPOSABLJANJ V LETU 2020: Vabimo 
vsa podjetja iz občine Dobrepolje, da 
do 31. oktobra 2020 na OOZ Grosuplje 
podajo Vlogo za sofinanciranje stroškov 
izobraževanj in usposabljanj, ki so se jih 
lastniki podjetij ali njihovi zaposleni sa-
moiniciativno udeležili v letu 2020. Javno 
povabilo financira Občina Dobrepolje. 
Več na www.ooz-grosuplje.si.

PODJETNIŠKO SVETOVANJE NA 
OOZ GROSUPLJE ZA PODJETNIKE 
IN PODJETNICE IZ OBČINE DOBRE-
POLJE oz. za vse tiste, ki to nameravate 
postati: v skladu z dogovorom z Občino 
Dobrepolje smo vam na OOZ Grosuplje 
brezplačno na voljo za vprašanja po-
slovne narave. Vabljeni, da stopite v stik 
z nami. 

BOLEČINA NA 
SREDINI HRBTA

ZLATENICA 
(porumenela koža 

in beločnici)

PREBAVNE 
MOTNJE

NOVONASTALI DIABETES OB 
NORMALNI TELESNI TEŽI

RAK TREBUŠNE SLINAVKE
SIMPTOMI

Simptomi raka trebušne slinavke so včasih 
nejasni. Bodite pozorni na naslednje znake:

BOLEČINA V 
TREBUHU

NEPOJASNJENA 
IZGUBA TEŽE

IZGUBA 
APETITA

SIVO BLATO, 
TEMEN URIN

SKUPAJ SMO V TEM!

ZGODNJE ODKRIVANJE REŠUJE ŽIVLJENJA

EuropaColon
Slovenija

DELOVANJE OOZ GROSUPLJE: Vse 
svoje člane in stranke obveščamo, da na 
OOZ Grosuplje poslujemo nemoteno, 
vendar v skladu s preventivnimi ukrepi 
za preprečevanje širjenja virusa. Pisarna 
OOZ Grosuplje je odprta za vse stranke v 
skladu z objavljenim delovnim časom, in 
sicer ob ponedeljkih, sredah ter ob pet-
kih. Vseeno vse stranke OOZ Grosuplje 
pozivamo, da pisarno OOZ Grosuplje 
obiščete le v nujnih primerih, svoj prihod 
pa obvezno predhodno najavite. Na vo-
ljo smo vam na telefonski številki 01 786 
51 30 ter na ooz.grosuplje@ozs.si. Vsa 
komunikacija ter odgovori na vaša vpra-
šanja bodo po navedenih dveh kanalih 
tekoče izvajani in posredovani. Na OOZ 
Grosuplje, skupaj z OZS, ves čas sprem-
ljamo aktualne razmere v gospodarstvu. 
Vse pomembne informacije ažurno ob-
javljamo na spletni strani OZS, www.ozs.
si/koronavirus-info. Tam najdete števil-
ne odgovore na najpogostejša vpraša-
nja podjetnikov in podjetnic, objavljena 
so navodila za opravljanje posameznih 
dejavnosti in sekcij, predstavljeni so ak-
tualni ukrepi države ter druge koristne 
informacije, ki vam bodo pomagale pri 
poslovanju v teh težkih časih.  

Pazite nase in ostanite zdravi. 

Janez Bajt, univ. dipl. oec., 
sekretar OOZ Grosuplje
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Pogled na Toneta Kralja  
kot ilustratorja

L E T O  B R A T O V  K R A L J

Umetnika Toneta Kralja (1900–1975) leksikoni večinoma označujejo, da je bil: slikar, grafik in kipar, le Primorski slovenski 
biografski leksikon mu dodaja še oznaki: knjižni ilustrator, oblikovalec pohištva in drobne obrti. Njegovo delo večinoma 
obravnavajo v osnovnih oznakah. Nas pa tokrat zanima njegova povezava s knjigo, opremo in ilustracijami. 

V oktobrski številki je zaradi obsežnosti objavljen prvi del, preostanek prispevka pa si boste lahko prebrali v naslednji številki.

Drago Samec

Ilustracija je v risbi, sliki izražena sli-
kovna forma, ki spremlja zgodbo in ji 
dodaja slikovno razlago. Drugače pove-
dano, ilustracije so tista dela upodablja-
joče umetnosti, ki se s svojim motivom 
opirajo na literarno predlogo ali iz nje 
izhajajo. 

Dobra ilustracija pomaga besedilu 
do uveljavitve, saj skupaj postaneta pre-
poznavnejša celota. Besedilo je treba 
z ilustracijo podpreti, upodobiti in mu 
dodati svoj izraz. Marsikatero literarno 
delo se v povezavi teksta z ilustracijo, ki 
besedilo nadgrajuje, globlje usidra v naš 
spomin.  

Tonetu Kralju so od rosnih začet-
kov risbe rasle iz domačega okolja in iz 
zgodb. V veliki meri ga poznamo kot fre-
skanta, cerkvenega slikarja, ki je upoda-
bljal vernikom znane zgodbe. Lahko tudi 
njegove freske uvrščamo med ilustracije 
Svetega pisma? Zgodbe iz Svetega pis-
ma so vsem vernikom znane, torej tudi 
freske nadgrajujejo besedilo. Potem bi 
bil kot ilustrator na prvem mestu. Tudi 

tržaški škof Fogar je v Katinari (okoli leta 
1935) ob pogledu na Kraljeve freske de-
jal: »Kdor bo tu molil in se zatopil v slike, 
mu ne bo treba nobenega molitvenika.« 
Njegovo delo v cerkveni umetnosti je 
najbolj predstavljana plat delovanja, 
vse od začetkov v struški cerkvi, največ 
pa nam ga je zapustil predvsem po 43 

primorskih cerkvah. Lahko samo ob-
čudujemo njegovo poznavanje Svetega 
pisma. Zaradi obvladovanja biblične 
tematike toliko njegovega cerkvenega 
slikarstva pripoveduje zgodbe z vsemi 
detajli, ki vsak prizor naredijo ne samo 
poveden, temveč sporočilno širok v vsej 
simboliki. Gotovo pa mu je gimnazija v 
Škofovih zavodih v Ljubljani omogočila 
tako poznavanje Svetega pisma, s kate-
rim nas – ob vsej vključeni narodni sim-
boliki – preseneča na množici primor-
skih fresk. 

Umetnik Tone Kralj je začel svojo 
umetniško pot najprej kot ilustrator, a 
nam je po tem delu pravzaprav najmanj 
znan. Stvaritve v zvezi s knjigo so bile 
stalne spremljevalke njegovega umetno-
stnega truda. Dosedanji pregledi njego-
vega dela niso zajeli vseh njegovih enot, 
saj v preteklosti bibliografski zapisi niso 
vedno upoštevali ilustratorjev ter likov-
ne opreme. 

Ko vstopimo v dobrepoljsko knjižni-
co, pred nas stopi njegov Martin Krpan 
v veličastni podobi. Nasploh je v našem 
spominu upodobitev Krpana njegova 
najbolj prepoznavna ilustracija. A to še 
zdaleč ni vse, kjer se je ilustratorsko iz-
postavljal. 

V biografskih drobtinah je natrosil več 
slikarskih spominkov, nekaj so jih dodali 
sodobniki. 

Vseskozi je rad slikal in že v ljudski 
šoli mu je kaplan dajal pisane barvice. 
Ko mu jih je zmanjkalo, mu je nove veli-
ke barvice prinesel starejši brat France iz 
Ljubljane. Se pa je njegova dobrepoljska 
učiteljica spominjala, kako ga je ob vsaki 
priložnosti, ko je razlagala tematiko, pok-
licala k tabli, na katero ji je vse živali in še 
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druge stvari tako živo narisal, da se mu je 
čudila ona sama in da so bili navdušeni 
vsi njegovi sošolci. 

Med redkimi iz doline, ki so šli v lju-
bljanske šole, je bil tudi Tone. Šolal se je 
v gimnaziji v Šentvidu nad Ljubljano, v 
Škofovih zavodih, od koder je izšla ve-
čina naših duhovnikov. Za duhovnika je 
bil predviden tudi Tone, »mati mu je po 
maturi kupila črno obleko z mislijo, da 
gre v lemenat, da bo župnikoval v Vid-
mu v Dobrepolju in ona bo pri njem. A v 
tej obleki je jeseni 1920 odšel v Prago in 
materi sporočil, da duhovništvo ni nje-
gov poklic«.

V gimnaziji v Škofovih zavodih so ime-
li dvoje rokopisnih dijaških glasil, v nižji 
gimnaziji Jutranja zarja, v gimnaziji pa 
Domače vaje, ki so jih izbrani dijaki ure-
jali, pisali in ilustrirali. Žal se nam niso 
ohranili vsi letniki. 

Pri 5. letniku Jutranje zarje iz let 
1914/1915 zasledimo, da je »letnik risal« 
komaj 14-letni Anton Kralj, to je naš Tone 
Kralj. V letniku je več njegovih risb s čr-
nilom, predvsem inicialk, nekaj pa je po-
vednejših risb, prva priloga z akvarelom 
upodobljenega padajočega orla pa nosi 
podpis AK. Letnik krasijo še motivi smrti, 
zamišljenega moža pod znamenjem pa 
vojaški grob s križem; v 6. letniku pa ob 
inicialkah najdemo motiv žalosti zaradi 
pisma o padlem sinu in več na vojno 
vezanih podob. Tone Kralj je torej svojo 
umetniško pot začel kot ilustrator. Prvič 
je tu upodobil kmečko svatbo, motiv, ki 
ga je kasneje prikazal še na velikih oljnih 
slikah. 

V šolskem letu 1915/1916 je z ilustra-
cijami že sodeloval pri glasilu Domače 

vaje. Dodajal je inicialke, tudi pokončne 
vinjete, za priloženi akvarel Pomlad (s 
podpisom AKralj) pa je prejel tudi nag-
rado.  

V tem času je še iskal svoj izraz, njego-
ve risbe nimajo enotnega sloga, a razo-
devajo likovno nadarjenost. Pod vplivom 
brata Franceta se je ustalil z linearno iz 
secesije izhajajočo risbo, ki prehaja k ek-
spresivnosti trpljenjske problematike, s 
podobami mračnih tem, ki so izhajale iz 
preživetih tegob v vojski, s soške fronte 
in Piave, kamor so ga komaj 17-letnika 
vpoklicali. Sam je omenil: »S seboj sem 
vedno nosil plastelin ter svinčnik in nap-
ravil obilo skic za delo, ki me je čakalo v 
prihodnosti.«

Po vojni je dokončal gimnazijo in v 
Domačih vajah zapustil več na vojno ve-
zanih risb, izstopajoče so Triumf smrti, 
Srce med trnjem, Trpini v žici. Nekatere 
vinjete v letniku 1918/1919 izhajajo tudi 
iz življenja in običajev, npr. velikonočni 
običaj sekanja pirhov. 

Po vojni je Kralj odšel na akademijo 
v Prago, kjer je pod Hradčani živel s sli-
karjem Jakcem in se seznanil z vrsto gra-
fičnih postopkov. Božidar Jakac je opazil, 
da je Tone Kralj »bil neumoren in neut-
rudljiv«, zato je njegov opus danes težko 
obvladljiv tudi pri množici ilustracij in 
oprem. 

Po vrnitvi iz Prage je z gimnazijskim 
sošolcem Ladom Vavpetičem, kasnejšim 
pravnikom in akademikom, ustanovil 
Umetniški atelje Vis, s katerim sta želela 
»širiti med ljudmi pravo umetnost in raz-
vijati v njih čut znanosti ter preprečevati 
širjenje najrazličnejšega kiča«. A več od 
nekaj Kraljevih voščilnic ni izšlo. 

Za opremo knjig in ilustracije ga je pri-
dobil prijatelj Alojzij Res za knjige Naše 
založbe. Začel je z naslovnico Pregljeve 
knjige Plebanus Joannes v letu 1921, sle-
dil pa je Bevkov Faraon (1922), ki sta vzo-
ren primer slovenskega ekspresionizma. 
Tone Kralj se je že tu povezal s Primor-
sko, saj ga je krivičnost Rapalske pogod-
be (1920) bolela. Čutil je, da bo s knjigo, 
ilustracijami in knjižnimi opremami prav 
tako prispeval h kulturni hrani primor-
skega ljudstva. 

V letu 1927 je s tehniko cinkopisa 
ilustriral Resov prevod Rožice sv. Fran-
čiška. Kritik France Stele je poudaril, da 
smo z njo dobili »tipografsko redko zrelo 
knjigo. Umetniško vrednost te knjige pa 
povzdigujejo posebno ilustracije Toneta 
Kralja.« 

Ko je Tone Kralj z ženo slikal na Vi-
šarjah, je ilustriral še molitvenik Na sveti 
poti (1931). Molitvenik nima navede-
nega avtorja, zato so ga pripisovali do-
mačinu dr. Lambertu Ehrlichu, pa se je 
izkazalo, da ga je z njim v sodelovanju 
napisal koroški duhovnik Tomaž Holmar. 
Molitvenik v opremi in z ilustracijami To-
neta Kralja vsebuje priloge z višarskimi 
freskami, dodanih je šest risb s čisto lini-
jo, črto. Tako je ilustriral tudi Tavčarjevo 
Visoško kroniko (1931), kjer je linijo, črto 
izpostavil kot pripovedni element, tako 
tudi pri opremi Jakličeve povesti Ob sre-
brnem studencu (1927).  

Od leta 1932 se začnejo pojavljati nje-
gove opreme notnih edicij, katerih avtor-
ji so bili Breda Šček, Lojze Bratuž, Ivan 
Laharnar, Silvester Orel, Stanko Premrl, 
Matija Tomc in Vinko Vodopivec. ■

 � Nadaljevanje v naslednji številki.
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Obnova cestišča v Predstrugah
Lansko leto je v vasi Predstruge potekala obnova dela cestišča s pripadajočim pločnikom. Drugi del obnove cestišča je 
bil načrtovan za letošnje leto, vendar nismo vedeli, če bodo zaradi vsem znanih razmer dela resnično stekla.  

Boris Kaplan

Dela so stekla v sredini avgusta, in si-
cer na dveh odsekih – od kapelice proti 
železniškemu prehodu ter na drugem 
koncu vasi proti vasi Ponikve. Tokrat je 
bilo treba obnoviti manjši del pločnika, 
izvajalca pa smo prosili, naj utrdijo in 
razširijo bankine na delih, kjer pločnika 
ni. Obnovljeno je bilo cestišče v dolži-
ni okoli 450 m. Vaščani s(m)o se zopet 
izkazali z veliko dobre volje in sodelo-
vanjem, g. Tone Hočevar pa je dovolil, 
da na njegovem zemljišču razširimo in 
utrdimo bankino, da bo šolska pot mal-
ce bolj varna. Izvajalec je pristal na našo 
prošnjo, naj položijo asfalt tudi okoli ko-

zolčka pri ekološkem otoku, saj so tam 
zaradi visokih obremenitev cestišča s ka-
mioni nastajale velike luknje in globoke 
luže (kamioni ob zavijanju iz kamnolo-
ma proti Vidmu krajšajo ovinek in vozijo 
čez prej makadamsko odmikališče pri 
smetnjakih). 

Vaščani smo izkoristili priložnost in 
sami pripravili del cestišča na ulici pri 
pekarni (zahvaljujemo se podjetju Av-
toprevozništvo Grandovec Anton s.p. za 
posojeno žago za rezanje asfalta), kjer 
je v asfaltu nastala luknja. Izrezali smo 
del asfalta, položili mrežo in beton ter 
se dogovorili z izvajalcem del, da nam je 
odstopil višek asfalta, ki ostane po vsa-
kem asfaltiranju. 

V začetku oktobra so na obnovljenem 
cestišču zarisali talne oznake, vendar ni 
več sredinskih črt, temveč zgolj stran-
ske, kakor veleva novi pravilnik v zvezi z 
označbami cest. Treba je zaključiti še jav-
no razsvetljavo, vendar morajo najprej 
Slovenske železnice narediti podboj pod 
železniško progo, da se bodo nove sve-
tilke lahko priklopile na obstoječe priži-
gališče.

Zahvaljujem se zaposlenim na Občini 
Dobrepolje in županu Igorju Ahačevči-
ču, ki so opravili svoj del naloge, da so 
dela stekla, vaščanom pa za vso pomoč 
in prijaznost do delavcev, ki niso mogli 
prehvaliti njihove gostoljubnosti. ■

Otroško igrišče v Predstrugah 
Vas Predstruge ima že nekaj let večnamensko asfaltirano igrišče, pogrešali pa smo otroško igrišče za najmlajše.  
S pomočjo ravnatelja OŠ Dobrepolje, g. Ivana Grandovca, smo uresničilo tudi to nekajletno željo. 

Ana Kaplan Novak

Zakonodaja določa, da igrala na 
šolskih igriščih ne smejo biti sta-
rejša od deset let. Šola je imela 
igrala, ki jih je bilo treba odstra-
niti zaradi gradnje športne dvo-
rane in parkirišča, njihova starost 
pa se je bližala mejni starosti. G. 
Grandovec je bil seznanjen, da v 
vasi Predstruge obstajata želja in 
prostor za igrala, zato jih je ponu-
dil vaščanom. S hvaležnostjo smo 
organizirali demontažo in prev-

zem igral, ki smo jih v poletnih 
mesecih postavili ob obstoječe 
igrišče. Veliko vaščanov se je od-
zvalo prošnji za pomoč pri po-
stavitvi in stekla je prava delovna 
akcija. Hkrati so vaščani izdelali še 
nekaj lesenih klopi in mizo, tako 
da je nastal prav prijeten kotiček 
za druženje v senci dreves. Otro-
kom in drugim obiskovalcem že-
limo veliko prijetnih trenutkov ob 
uporabi igral in druženju (ko bo to 
zopet mogoče), g. Ivanu Grandov-
cu pa se še enkrat zahvaljujemo. ■
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Bojan Novak

Pred drugo svetovno vojno (leta 1938) 
se je na domačijo, kjer še sedaj stoji go-
stilna, priselil praded zdajšnjega lastni-
ka Petra Puglja. Priselil se je iz Goriških 
brd, od koder je bežal pred italijanskim 
režimom, tudi njemu pa je bilo ime Pe-
ter. Bil je tudi cerkveni organist in zbo-
rovodja. Pred njegovim prihodom se je 
tej domačiji rekli pri Tomoževih. Ker 
je bila to že prej gostilna, sklepajo, da 
obratuje na tem mestu že več kot sto let. 
Od leta 1938 je torej z gostilno uprav-
ljal Peter Zorzut, po katerem je piceri-
ja poimenovana še danes. Leta 1968 jo 
je prevzela naslednja generacija (stara 
mama sedanjega lastnika), Peter Pugelj 
pa jo vodi od leta 1999. Ob prevzemu je 
bil sedanji lastnik star 22 let, vpet je bil 
v gostinstvo prek izobraževanja in prak-
tičnega dela v višjih krogih slovenskega 
gostinstva. Peter v pogovoru pove, da so 
mu domači nekako že med otroštvom 
govorili, da bo naslednji vodja domače 
gostilne. 

Kako je videti dan v vaši piceriji? 

Naš urnik obratovanja je vsak dan od 
9.00 do 22.00. Po kakšnem bolj pestrem 
večeru se dan seveda začne z daljšim 
pospravljanjem in pripravo že precej 
pred uro odprtja. Moje delo dopoldne 
je upravljanje s točilnim pultom, zjutraj 
gre predvsem za kave, ko ni toliko dela, 
pa se lotim predpriprave za kuhinjo. V 
tem času se pripravlja testo za pice ali 
se kuhajo različne jedi. Pri nas je veli-
ko odvisno tudi od vremena. Kadar je 
to slabo, ne potrebujem veliko pripra-
ve, saj je takrat po nepisanem pravilu 
tudi gostov manj. V lepem vremenu je 
dela precej več. Če smo dogovorjeni za 
dopoldansko malico, se dnevna rutina 
seveda ustrezno spremeni. 

Drugi del je povezan z nakupom su-

rovin in pijače. Leta sem se učil, da je 
treba biti tu zelo pozoren, in zato redko 
to naredim med delovnim časom. Raje 
to naredim v miru, ko se temu res lah-
ko posvetim. Zelenjavo in meso vedno 
kupujem sam in tako, da ju pred naku-
pom vidim. 

Za birokracijo in računovodstvo 
skrbi mama Melita. Ona je poleg mene 
tudi zaposlena v gostilni in je moja 
desna roka. Hkrati pa ima tudi zelo 
pomembno »vlogo« v gostilni, saj je 
glavna vzdrževalka primernega reda 
v gostilni, predvsem v večernem času. 
Leta si je gradila avtoriteto, in ko ona 
povzdigne glas, se gostje tudi v prime-
ru kakih nevšečnosti hitro umirijo. Se-
veda tukaj ne gre brez podpore moje 
družine, ki mi priskoči na pomoč, ko je 
to potrebno. Na tem mestu se jim naj-
lepše zahvaljujem za potrpežljivost, saj 
je pri takem delu ključna.

Sicer pa z mamo Melito nimava 
razdeljenih nalog. Oba delava tako za 
točilnim pultom kot v kuhinji. Ona se 
nekoliko manj domače počuti pri peki 
pic, zato poskušam to delo večinoma 

opraviti jaz. Občasno imava pri strežbi 
tudi pomoč študentk. 

Katere storitve in izdelke ponujate v 
piceriji?

Gostu ponujamo standardno ponudbo 
pijač, pri hrani pa prednjačijo pice. Po-
nujamo tudi nekaj hrane iz cvrtnika, z 
žara in na žlico. K nam prihajajo tudi raz-
lične skupine, tem pa pripravljamo hra-
no po naročilu oz. se prilagodimo željam 
gostov. Predvsem gre za praznovanja roj-
stnih dni, obhajil, birm, za razne piknike, 
pogrebščine. Letos poleti je bilo zaradi 
covida-19 veliko pohodniških skupin in 
konjenikov, manj pa skupinskih prazno-
vanj. Zanimivo je, da so želje gostov ali 
skupin od drugod predvsem tradicional-
ne jedi na žlico. 

Glavna tveganja, glavne priložnosti in 
izzivi za podjetje:

Glavno tveganje, še zlasti za nas, go-
stince, predstavlja zaprtost obeh dolin. 
Tako zaprtost glede slabe cestne in-

– Pizzerija pri Petru

V času, ko smo v Sloveniji s številom okužb s koronavirusom dosegali vsakodnevne rekorde, sem opravil zanimiv 
pogovor s Petrom Pugljem, lastnikom Pizzerije pri Petru v Strugah. Seveda se nisva mogla izogniti letošnji nadlogi, 
zaradi katere tudi gostinci nemirno spijo. Sva pa v pogovoru našla tudi bolj optimistične teme in osvetlila tudi 
marsikatero zanimivo idejo za prihodnost tako gostinstva kot sorodnih dejavnosti v naši občini. 
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frastrukture kot zaprtost v miselnosti. 
Glavna cestna povezava med Kočevjem 
in Grosupljem ter naprej Ljubljano je sla-
ba, veliko je ozkih grl, promet je omejen 
pretežno na domačine. Tudi za kolesarje 
so razmere slabe, kljub temu da imamo 
prelepo naravo za kolesarjenje. Mnogi v 
zadnjem času potožijo nad slabo cestno 
infrastrukturo, še zlasti po izgradnji su-
hokrajinskega vodovoda. Glavne prilož-
nosti vidim v razvoju povezane dobre-
poljsko-struške turistične ponudbe. Zato 
na tem mestu pozovem vodstvo občine, 
svetnike ali tistega, ki ima moč odloča-
nja, da pokaže več interesa in volje ter 
nas v kakšnem društvu, posebni agenciji 
ali podobni organizaciji poveže. Imamo 
relativno dobro razvito kmetijstvo, čebe-
larstvo, nekaj naravnih danosti, kulturno 
zgodovino, nekaj gostinske ponudbe, a 
žal tega ne znamo povezati v celovito po-
nudbo. S turističnim društvom je že bilo 
nekaj pogovorov na to temo, a večina 
dela je vsekakor še pred nami. 

Poseben izziv v prihodnje mi pred-
stavlja širitev ponudbe s prenočitveno 
dejavnostjo, če bodo to dopuščale tako 
razmere kot finance. V pogovorih z znan-
ci oz. prijatelji, ki se že ukvarjajo s tovr-
stno storitvijo, svetujejo razmislek širitve 
v glamping ponudbo. Vsekakor upam na 
podporo in sodelovanje z občino, saj se 
brez njihove podpore domet takih in 
podobnih storitev zmanjša. Živimo in 
delamo v kraju, kjer se nočitve ne odda-
jajo kar same od sebe, zato je potrebna 
vzajemnost. 

Konkurenčna prednost vaše picerije:

Konkurenčno prednost vidim pri izbo-
ru kakovostnih surovin, pri pijači pa na 
prvo mesto postavljam odlično kavo. 
Pri svojem delu smo prilagodljivi in se 
vedno skušamo prilagoditi željam gosta, 
kljub temu da nimamo profesionalne ku-
hinje a la carte. Za brezskrbnost staršev 
tako na dopoldanski kavi kot tudi ob po-

poldanskem druženju ob kozarcu rujne-
ga in hrani poskrbi naš velik otroški vrt. 
Omeniti velja tudi, da pice dostavljamo 
na dom. 

Mnenje o podjetništvu in obrtništvu v 
naši občini, državi in širše:

Mislim, da smo Slovenci v podjetništvu 
zelo uspešni, smo tudi zelo inovativni. 
To velja tudi za področje kulinarike, kjer 
je bil v zadnjih letih narejen velik napre-
dek. Eden od pokazateljev je tudi uvedba 
t. i. Michelinovih zvezdic za naše gostilne 
in restavracije. 

Žal pa davčna politika v naši državi ni 
ravno naklonjena podjetništvu. Po eni 
strani ima podjetnik dober občutek, da 
je priden, da so zadovoljni on in stran-
ke, po drugi strani pa se vedno sprašuje, 
zakaj gre toliko zaslužka za državo. Koli-
kor poznam situacijo v sosednji Avstriji, 
je tam nekoliko drugače. So pogoji ne-
koliko bolj življenjski, medtem ko po-
skušamo biti pri nas s pravili in predpisi 
včasih bolj papeški od samega papeža. 
Daleč od tega, da bi zagovarjal delo na 
pol ali neurejenost, a vseeno gremo vča-
sih na kakem področju v pretiravanje in 
dlakocepljenje namesto v razvijanje pri-
mernega okolja za neko normalno delo-
vanje. To se najbolj opazi pri inšpekcij-
skem nadzoru, ki se spušča v neverjetne 
podrobnosti. 

Tudi v naši občini je veliko uspešnih 
podjetniških in obrtniških zgodb. Dobro 
imamo razvito lesno in strojno industri-
jo, kmetijstvo itd. Poleg tega imamo kar 
nekaj uspešnih in prepoznavnih podjetij 
in posameznikov. Mogoče smo še naj-
manj prepoznavni prav na gostinskem 
področju, kjer nam žal manjka kaka pre-
poznavna turistična točka. 

Pomen sodelovanja med podjetniki:

Vsekakor bi moralo biti med podjetni-
ki več sodelovanja. S skupnimi moč-

mi bi bilo zaželeno ustvariti »blagovno 
znamko«, ki bi jo lahko tržili in širili kot 
prepoznavnost tako Struške kot Dobre-
poljske doline. Na področju kulinarike bi 
morali najti neko tradicionalno domačo 
jed, jo na nek način posodobiti, nato pa 
promovirati, da bi postala prepoznavna 
tudi izven meja občine. Že aktiv kmečkih 
žena ima nekaj zanimivih jedi, ki bi jih 
lahko v sodobnejši preobleki ponudili. 
Izbrana jed bi bila nato na menijih v vseh 
lokalih s prehrano v občini. 

Dokler pa navedenega nimamo, ne 
moremo narediti uspešne promocije. 
Tudi iz poletne situacije, ko smo Slovenci 
manj odhajali v tujino in bolje spozna-
vali svojo državo, se lahko naučimo, da 
je možno pokazati in predstaviti svojo 
ponudbo. Imamo danosti, ki jih še ne 
znamo izkoristiti, in tu je naša priložnost. 
Seveda ni to le stvar podjetnikov, ampak 
miselnosti vseh občanov. Menim, da bi 
se morali kot občina povezati tudi s ka-
kim mladim diplomantom s področja 
turizma, da bi naredil koncept razvoja 
obeh dolin. Mladi ljudje imajo ideje, vi-
zije in inovativnost. Nekdo, ki bi v takem 
projektu začutil izziv, bi lahko sprožil ve-
lik razvoj v teh krajih.  

Podjetje ponuja priložnost za 
sodelovanje:

V poletnem času nudim možnost štu-
dentskega dela v strežbi. Želim si, da bi 
v prihodnje lahko organiziral tržnico, 
mogoče enkrat na mesec ob koncih te-
dna. Tam bi lokalni pridelovalci ponujali 
domače izdelke, med, mesne in mlečne 
izdelke, zelenjavo in podobno. To bi bila 
priložnost za pridelovalce, obenem pa 
dobra popestritev utripa v kraju. Verja-
mem, da bi bilo največ zanimanja med 
ljudmi, ki bežno prehajajo skozi naše 
kraje. ■
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1312 Videm Dobrepolje 

Tel.: 01/786 71 40
Elektronska pošta: sikvidem@gro.sik.si

Branje kot vrednota

Nedavno je že tretje leto 
zapored potekal nacio-
nalni mesec skupnega 
branja (8. september–11. 
oktober 2020), katerega 
namen je še dodatno po-
udariti pomen branja na 
vseh področjih življenja. 
Branje nam omogoča 
pridobivanje in nadgra-
jevanje znanja za lažje 
razumevanje dogajanja 
ter hkrati sprostitev, po-
tovanje v mnogotere 
svetove in doživetja. Ob 
mednarodnem dnevu 
pismenosti in hkrati ura-
dnem začetku nacional-
nega meseca skupnega branja so organizatorji in pobudniki 
projekta pripravili nacionalni medresorski posvet BRANJE KOT 
VREDNOTA. Pri zagotavljanju slednjega pomembno vlogo igra 
dostopnost do bralnih gradiv, zato smo veseli, da knjižnice 
kljub obstoječim razmeram in trenutni zaprtosti na prilagojen 
način izvajajo svojo dejavnost, četudi trenutno brez druženj v 
obliki različnih prireditev. Temeljna dejavnost knjižnice, ki je 
zbiranje, obdelava in izposoja gradiva, se v skladu s priporočili 
NJIZ-ja izvaja in veseli nas dejstvo, da je zanimanje za knjigo v 
lokalnem okolju veliko. Bralci posegajo predvsem po leposlov-
nem gradivu, med katerim prevladujejo ljubezenski romani, 
pa tudi kriminalke in življenjepisi. Pri mlajših bralcih pa sta z 
začetkom šolskega leta v ospredju domače branje in čtivo za 
bralno značko, kar je izjemno pohvalno. Na tem mestu je treba 
poudariti, da letos obeležujemo 60. obletnico bralne značke. 

Ob tednu otroka in začetku pravljičnih uric
  

Ob tednu otroka v začetku meseca oktobra običajno v knjižni-
ci začnemo sezono pravljičnih uric, vendar pa bomo morali z 

izvedbo slednjih 
zaradi obstoječih 
razmer še malo 
počakati. Ob tej 
priložnosti smo v 
knjižnici pripravi-
li pravljico v ele-
ktronski obliki z 
naslovom Po čem 
diši gozd: pravlji-
ca o dobrepolj-
skem škratku 

Storžku, ki ji lahko prisluhnite in si jo ogledate na naši sple-
tni strani www.gro.sik.si. Pravljico je s čudovitimi ilustracija-
mi opremila domačinka, umetnica Meta Mehle, za glasbeno 
spremljavo sta poskrbela Dejan Markič in Frenk Mehle, bese-
dilo sem napisala knjižničarka Jasmina Mersel Šušteršič. Zah-
valjujemo se vsem, ki so sodelovali pri pripravi in oblikovanju 
pravljice. O tem, kdaj bomo lahko pravljične urice v knjižnici 
začeli izvajati, vas bomo pravočasno obvestili. 

Bralni klub Dobrevoljci – otvoritev osme 
sezone delovanja

Gospa Zorica Korošec Koruza je na srečanju bralnega kluba Dobrevoljci pripravila 
izčrpno predstavitev življenja in dela Alme M. Karlin.

Za širjenje informacij in idej o kakovostnih knjigah, razno-
vrstnih tematskih vsebinah in avtorjih skrbi tudi bralni klub 
Dobrevoljci, ki deluje že osmo sezono. V okviru bralnega klu-
ba Dobrevoljci se ljubitelji knjig enkrat mesečno srečujemo 
v knjižnici na pogovornem večeru o izbrani knjigi. Na prvem 
srečanju smo izpostavili življenje in knjižna dela Alme Karlin 
ter njeno avtorsko delo Moj kitajski ženin. Zahvaljujemo se 
članici, gospe Zorici Korošec Koruza, za izčrpno pripravlje-
no predstavitev, iz katere smo vsi navzoči izvedeli marsikate-
ro zanimivost iz življenja Alme Karlin. Naslednje delo, ki smo 
ga izbrali za bralno čtivo, pa je delo Franceta Kralja Spomini 
mladega umetnika. 

Razstava »Utrinki iz življenja« ob obletnici 
rojstva bratov Kralj

  
V mesecu septembru smo obeleževali 125. obletnico rojstva 

velikega dobrepoljskega umetnika, akademskega slikarja, grafi-
ka, ilustratorja in kiparja Franceta Kralja (26. september 1895–
16. februar 1960). Ob tej priložnosti smo v knjižnici pripravili 
pregledno razstavo »Utrinki iz življenja«, ki je prikazala nekaj 
zanimivosti iz umetnikovega življenja in ustvarjanja. Naj spom-
nimo, da smo podobno razstavo postavili v mesecu avgustu, 
ko smo obeležili 120. obletnico rojstva brata Toneta Kralja (23. 
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avgust 1900–9. september 1975). Načrtujemo tudi izvedbo in 
odprtje razstave knjižnih del z ilustracijami bratov Franceta in 
Toneta Kralja. V želji, da obogatimo knjižno zbirko, še vedno 
velja povabilo za vse, ki imate v lasti literarna gradiva, ki sta 
jih brata Kralj ilustrirala ali katerih vsebina se nanaša na 
omenjena umetnika, da jih prinesete v knjižnico in jih de-
lite z obiskovalci. Gradiva bomo postavili na ogled na knjižni 
razstavi in vam jih po zaključku razstave vrnili. 

France Kralj, leto 1929. Vir: Zbirka upodobitev znanih Slovencev NUK

Razstava »Utrinki iz življenja« ob obletnici rojstva Franceta Kralja

Domoznanska bralna značka »Čitama damače 
bukve«

»Lejte slike naših ljudi! Pisal sem jih sebi v zabavo. 
Zadovoljen bom, ako še koga drugega razveselim  
vsaj za trenutek.« 

(Fran Jaklič »Podgoričan« 1868–1937)

Ob letu bratov Kralj in 60. obletnici bralne značke začenja-
mo Domoznansko Jakličevo bralno značko za odrasle in otro-
ke, poimenovano »ČITAMA DAMAČE BUKVE«. Potekala bo 
od meseca oktobra 2020 do aprila 2021. Domoznanska zbirka 
je za potrebe lokalne skupnosti, njeno kulturo in družbo širše 
prav gotovo najpomembnejša zbirka vsake splošne knjižnice. 
Dobrepolje je dolina z bogato kulturno dediščino. Predstavlja-
nje lokalne zgodovine je izjemnega pomena, saj spodbuja za-
vedanje o identiteti ožjemu in širšemu okolju. Čim bolj bomo 
poznali svoje kulturne in zgodovinske korenine, večja bo naša 

domoznanska samozavest. Prav z branjem domoznanske lite-
rature in spoznavanjem domačih avtorjev lahko ta cilj najlažje 
dosežemo. Zloženko s seznamom priporočenih knjig, med ka-
terimi lahko izbirate, za sodelovanju v bralni znački »Čitama 
damače bukve«, najdete v knjižnici. 

Likovna razstava Neže Erjavec »V NARAVI«
 

V sodelovanju z JSKD, območna izpostava Ivančna Gorica, vas 
vabimo na ogled likovne razstave mlade umetnice Neže Erja-
vec. S slikarstvom se je začela bolj aktivno ukvarjati šele, ko je 
bila stara 20 let, začela se je učiti sama, s pomočjo spletnih vi-
deov. Najprej se je začela učiti slikanja z oljnimi barvami na 
platnu, sčasoma pa tudi z akrilnimi barvami in akvareli. V tem 
času so skupaj z družino prenavljali hišo v Ljubljani, tam je priš-
lo do ideje, da bi popestrili sobe s stensko poslikavo. Od takrat je 
njena posebnost tudi stensko slikarstvo, poslikala je že več kot 
20 sten v apartmajih, trgovinah in poslovnih prostorih. Razstava 
bo v prostorih knjižnice Dobrepolje postavljena na ogled do 
sredine meseca novembra.

Izposoja gradiva bo možna ob ponedeljkih in sredah,  
od 15.00 do 17.00.

Gradivo je potrebno predhodno naročiti
preko elektronske pošte ali po telefonu

(ponedeljek, sreda, 15.00 do 17.00).
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Teden otroka v vrtcu 
Prvi teden oktobra (5.–11. oktober) je za otroke še posebej pomemben, saj takrat obeležujemo TEDEN OTROKA. Gre 
za projekt, ki ga že od leta 1954 izvaja Zveza prijateljev mladine Slovenije. Teden otroka je letos potekal na temo 
ODGOVOR JE POGOVOR. Letos se je teden otroka povezoval s telefonom TOM, ki praznuje 30 let. Odgovor je pogovor je 
tako tema, ki je združevala praznovanje obletnice telefona TOM in tedna otroka.

Mateja Lohkar in Mojca Mlakar

Tudi v vrtcu v skupini Sovice smo pre-
živeli ta teden na pester, igriv, športen, 
poučen in zabaven način. Veliko smo 
ustvarjali na temo jeseni, s tuš tehniko 
smo obarvali listke in jih oblekli v je-
senske barve. Iz PVC-lončkov so si ot-
roci izdelali telefone in se po njih nato 
pogovarjali. Na igrišču smo pekli kostanj 
in ga nato pojedli. Eno dopoldne smo 
igralnico spremenili v čajanko, okrasili 
smo si mize in skuhali čaj z različnimi 
okusi (zeliščni, planinski, jagodni, babi-
čin in brusnični). Otroci so nato prijetno 
in sproščeno poklepetali s svojimi vrstni-
ki. Pri tem so se zelo zabavali in se pogo-
varjali o marsičem. Najbolj pa jim je bilo 
zanimivo opazovati, kako se obarva vro-
ča voda, ko v njo daš filter čaja. Ob čaju 
smo imeli tudi čajne piškote za posladek.

Ker ne smemo povabiti dedkov in ba-
bic v vrtec, smo jih poklicali po telefonu. 
Z vnuki in vnukinjami so poklepetali in 
se pogovorili o tem, kako so, kaj delajo, 
kaj kuhajo. Prijetno je bilo otroke opazo-
vati, kako so se sproščeno in spoštljivo 
pogovarjali s starimi starši. Za starše pa 
so otroci narisali risbice in jim z njimi 
povedali, da jih imajo neizmerno radi. 
Risbice smo potem poslali po pošti na 
njihov domači naslov. 

Naš ekovrt smo pripravili na jesensko-
zimski čas oz. čas počitka. Okenske rože 

smo pospravili s polic in jih odnesli v 
kompostnik. Ker ima vrtec veliko be-
tonskih zunanjih površin, so nam v pod-
jetju Grandovec s.p. donirali pometač in 
otroci pridno pometajo z njim. Za dona-
cijo se podjetju zahvaljujemo.

Oktober je tudi mesec požarne var-
nosti. Nosilna tematika letošnjega me-
seca varstva pred požari je namenjena 
požarni varnosti v prostem času. V petek, 
9. oktobra 2020, smo izvedli vajo evaku-
acije vrtca. Evakuirale so se skupine Ža-
bice, Pikapolonice, Miške, Medvedki in 
Sovice. Namen vaje evakuacije je naučiti 
otroke in strokovne delavce, kako je treba 

opraviti zapustitev zgradbe (evakuacijo 
vrtca), preizkusiti organizacijsko in teh-
nično pripravljenost za varno in hitro za-
pustitev zgradbe ob morebitnih izrednih 
razmerah, ki lahko vplivajo na varnost 
zaposlenih in otrok ter obiskovalcev vrt-
ca. To so lahko požar, potres, eksplozije 
itd. Ugotoviti, kaj je še treba izboljšati, da 
bi bila morebitna evakuacija vrtca čim 
bolj varna in učinkovita. 

Pri vaji evakuacije so sodelovali in 
nam bili v pomoč gasilci iz PGD Videm, 
za kar se jim najlepše zahvaljujemo. 

Z otroki smo skupaj spoznali, da je po-
govor najboljši odgovor. ■
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V sredo, 30. septembra 2020, smo se s skupino Miške 
odpravili na sprehod do družine Marn.

Mojca Babič, skupina Miške

Povabili so nas, da skupaj oberemo jablano. Pripravili so 
nam več lestev, na katere so otroci s pomočjo vzgojiteljic in 
gospe Martine plezali in nabirali jabolka. Otroci so s pomočjo 
košaric in majhnih samokolnic polnili prazne lesene zaboje, 
na koncu pa so nam postregli z domačim jabolčnim sokom in 
jabolčnimi krhlji.

Zahvala družini Marn za prijetno in zabavno preživeto do-
poldne. ■

Obiranje jabolk pri družini Marn

Jesenski pohod na PŠ Struge
Učenci PŠ Struge smo izkoristili še zadnje tople jesenske žarke in s polnimi nahrbtniki odšli na pohod proti Četežu in 
Tisovcu.
Karmen Kljun in Mojca Pugelj,  
učiteljici PŠ Struge

Po toplih barvah, šelestenju listja, vonju 
kostanja in vetru začutimo prihod jeseni, 
ki je z barvami najbogatejši letni čas in 
nas bogato obdari s poljskimi pridelki in 
zrelimi sadeži. Je tisti letni čas, ki s kaplji-
cami dežja meša svoje barve in jih trosi 
po travnikih, gozdovih, poljih, vinogra-
dih in sadovnjakih. 

Med potjo smo opazovali prelepo 
naravo, skakali čez luže in se pogovar-
jali. Ustavili smo se pri Galovi mamici, 
kjer smo pomalicali. Njegova mama nas 
je pričakala z bomboni, za kar se ji iskre-
no zahvaljujemo. Tudi pot nazaj je bila 
prijetna in obsijana s soncem.

V imenu učiteljic in učencev naše 
šole se iskreno zahvaljujemo lovcu Miru 
Šinkovcu, ki je s hitrimi koraki pospre-

mil naše starejše učence, in lovki Tanji 
Medved, Galovi mamici, ki nas je ob pri-
hodu na cilj prijetno presenetila. Vsake-
mu otroku je podarila urnik z živalskimi 
motivi, knjižico Maja in Marko z lovcem 
na lovu in komplet kart z risbami sloven-
skih prostoživečih živali. Hvala obema za 
prijaznost, potrpežljivost in spodbudne 
besede.  

In kakšne vtise so s seboj odnesli ot-
roci?

Všeč so jim bile nagrade, zanimivo se 
jim je zdelo, da so videli lovko, uživali so 
v pogovoru s sošolci in skakanju čez luže, 
všeč jim je bila malica in, seveda, da so 
dan preživeli na prostem v prelepi naravi 
na svežem zraku. ■
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Prvošolci na prvi šolski dan
Torek, 1. septembra, je bil za prvošolce in prvošolke poseben prvi šolski dan. Zaradi okoliščin smo sprejem novih 
učencev učiteljice organizirale v Jakličevem domu. Teh je bilo letos na matični šoli 29, 12 dečkov in 17 deklic.

Učiteljice 1. razredov

To je bil pomemben in prelomen dan, pa 
to ne velja zgolj za učence, temveč tudi 
za njihove starše. Veliko spodbudnih 
besed sta jim namenila ravnatelj šole, 
gospod Ivan Grandovec, in gospod žu-
pan Igor Ahačevčič. Na pomen varnosti 
v prometu nas je opozoril gospod policist 
Damjan Zver, ki je učencem razdelil ru-
mene rutice.

Šestošolci so pod mentorstvom učite-
ljice Majde Blatnik popestrili dogajanje 
z igro Zgodbe s kmetije. Za glasbeno 
spremljavo je poskrbela učiteljica Maja 
Hrovat. Prvošolci so predstavo z zanima-
njem spremljali.  

Učenci so po uradnem sprejemu odšli 
peš v šolo, kjer so naredili skok v prvi ra-
zred. Ker jih starši zaradi ukrepov niso 
smeli pospremiti v učilnice, je spomine 
ovekovečil fotograf Tamino Petelinšek. 
Pomemben dan smo zaključili s čoko-
ladnim sladkanjem, ogledom učilnic in 
zanimivimi igrami spoznavanja novih 
sošolcev.

Učiteljice 1. razredov želimo učencem 
uspešno, veselo, razigrano in izzivov pol-
no šolsko leto. S starši pa si želimo uspe-
šnega sodelovanja in zaupanja. ■

Mogoče nam ne bo uspelo 

pripraviti prihodnosti za svoje 

otroke, lahko pa pripravimo 

svoje otroke na prihodnost. 

Franklin D. Roosevelt
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Razredno gledališče prvošolcev
V sredo, 7. oktobra 2020, smo na Osnovni šoli Dobrepolje prvošolci imeli kulturni dan. Ker zaradi trenutne situacije ne 
moremo obiskati gledališča, smo si ga sami pripravili na šoli.

Teja Pajk

Vsako leto so si učenci 1.–3. razreda 
ogledali kar nekaj predstav v Jakličevem 
domu v okviru Lutkovnega abonmaja. 
Letos pa je žal Lutkovni abonma odpo-
vedan, a vseeno smo učiteljice želele 
učencem dati priložnost izkusiti »pravo« 
gledališče.

1. a razred je pripravil lutkovno 
predstavo Mavrična ribica, 1. b razred 
pa je zaigral predstavo Pod medvedovim 
dežnikom. Učenci so s pomočjo učiteljic 
izdelali sceno, lutke, plakat in vstopnice 
za predstavo. Najprej so učenci 1. a ra-
zreda povabili učence 1. b na predstavo. 
Prodajali so tudi vstopnice, za katere je 
bilo treba plačati en bombon. V lutkov-
ni predstavi so nastopali igralci z lutka-
mi, inštrumentalisti in pripovedovalka, 
učiteljica Martina. Nato so učenci 1. b 
razreda povabili na predstavo učence 1. 
a razreda. Tudi oni so prodajali vstopni-
ce za en bombon in preverjali vstopnice 
na vhodu. V njihovi predstavi so nasto-
pali igralci v kostumih, inštrumentalisti 
in pripovedovalka, učiteljica Teja. Obe 
predstavi je učiteljica Tina tudi posnela, 
da so si učenci lahko ogledali svojo igro. 
Bili so zelo zadovoljni, na koncu pa so se 
še posladkali z izkupičkom od prodaje 
vstopnic – bomboni.

Ta dan je bil zanje in tudi za učitelji-
ce zelo poseben, saj takšnega kulturne-
ga dne še nismo imeli. Prepletale so se 
vsebine iz slovenščine, glasbe in likovne 

umetnosti. Učenci so urili spretnosti na-
stopanja, spoznali bonton v gledališču, 
ustvarjali, igrali na inštrumente in se za-
bavali. ■

Evropski dan jezikov na OŠ Dobrepolje
Češki pregovor pravi: »Z vsakim novim jezikom, ki ga govoriš, živiš novo 
življenje. Če govoriš samo en jezik, živiš samo enkrat.« Evropski dan jezikov, 
ki ga vsako leto obeležujemo 26. septembra, je priložnost, da pomislimo na 
številne jezike, ki se v Evropi uporabljajo, spodbudimo kulturno raznolikost 
in učenje jezikov vse življenje. Na tak način tudi opozorimo na strpnost in 
medsebojno razumevanje. 

Helena Erčulj, prof. angl. 

Tudi v letošnjem šolskem letu smo z 
učenci 7. in 8. razreda na OŠ Dobrepolje 
praznovali evropski dan jezikov. 

V 7. razredu so učenci spoznali, kako 

se nekatere živali »oglašajo« v različnih 
evropskih jezikih. Denimo, petelin se v 
slovenščini oglaša »kikiriki«, v angleščini 
»cockadoodledoo«, v nemščini »kikeriki« 
in v italijanščini »chicchirichi«. V drugi 
skupini 7. razreda pa so učenci spoznali 
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Zbiralna akcija 
starega papirja  
na PŠ Kompolje
Petra Andoljšek Žagar,  
vodja PŠ Kompolje

V četrtek, 1. oktobra 2020, smo na PŠ 
Kompolje imeli zbiralno akcijo starega 
papirja. 

Hvala učencem, ki vsako leto zelo 
radi priskočijo na pomoč. Zahvaljujemo 
se tudi vsem krajanom za sodelovanje in 
se priporočamo tudi v prihodnje. ■

zelo dolge besede v različnih evropskih jezikih. Učen-
ci so našli izraz za kemijsko snov v ruskem jeziku, ki 
ima kar 55 črk. Učenci 8. razreda so spoznali nekatere 
»lomilce jezika« v različnih evropskih jezikih. Vsi naj-
brž poznamo slovenskega »pikčasta ptička v pikčasti 
kletki«, ki marsikomu povzroči kar veliko težav pri iz-
govorjavi. Pri uri angleščine pa smo z učenci osmih 
razredov razmišljali o smiselnosti učenja tujih jezikov 
in primerjali angleščino s slovenščino. Učenci so o tej 
temi tudi napisali spis in izrazili svoje mnenje. Vse iz-
delke smo skupaj z učenci razstavili na oglasni deski 
pred učilnico.

Evropski dan jezikov pa je tudi priložnost, da se 
zavemo znanja in ohranjanja maternega jezika, saj 
bomo le na tak način izkazovali strpnost do drugih 
narodov in iskali možnosti sodelovanja. ■

Zbiralna akcija starega papirja na PŠ Struge
Recikliranje je predelava že uporabljenih, odpadnih snovi v nove izdelke. Tudi letos smo se na PŠ Struge pridružili 
zbiranju starega papirja.

Mojca Pugelj in Karmen Kljun,  
učiteljici PŠ Struge

Z recikliranjem zmanjšujemo količino 
odpadkov, ki sicer zavzamejo dragocen 
prostor na odlagališčih, poleg tega pa 
zmanjšamo porabo naravnih surovin, ki 
jih sicer potrebujemo za izdelavo novih 
izdelkov ter prihranimo vodo in ener-
gijo. Z recikliranjem torej pomembno 
prispevamo k zmanjševanju onesnaže-
vanja in ohranjanju našega okolja.

Prvi pogoj za uspešno recikliranje je 
ločeno zbiranje odpadkov. Odpadki, ki 
so zbrani ločeno, so namreč predani raz-

ličnim podjetjem, ki poskrbijo za njiho-
vo predelavo in uporabo snovi za nove 
izdelke. 

Kot vsako leto so se akciji zbiranja 
starega papirja pridružili šolarji PŠ Stru-
ge in krajani. Doma smo pridno zbirali 
papir, v četrtek, 1. oktobra 2020, pa smo 
začeli polniti zabojnik pred šolo. Hvala 
vsem, ki prispevate svoj del k ohranja-
nju okolja in z akcijo denarno podprete 
šolski sklad. 

Nabrali smo 2800 kg papirja. Sedaj pa 
že veselo shranjujemo papir za nasled-
nje šolsko leto. K akciji povabimo tudi 
tebe, spoštovani bralec/bralka. ■
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Čarobnih in sijočih 8 smo mladi novinar-
ji, ki obiskujemo osnovno šolo na Vidmu; 
šest deklet iz 7. razreda in Nik iz 8. ra-
zreda, osma članica pa je naša učiteljica 
Polona. Letos obiskujemo izbirni pred-
met Šolsko novinarstvo, kjer spoznava-
mo osnove novinarstva. Tako vam bomo 
v tem šolskem letu poročali o dogajanju 
na in izven šole. Upamo, da nas boste z 
veseljem brali.

Ana

Ana Žnidaršič ima 11 let. Obiskuje hip 
hop v Grosupljem in rada se druži s pri-
jatelji na svežem zraku. »Zelo rada pa v 
prostem času igram odbojko s sestro Evo 
in pečem palačinke,« pove Ana. Rojstni 
dan ima oktobra.

Hana

Zelo dobro plava, je zelo komunikativna 
in rada pomaga vsem. Stara je 12 let. Roj-
stni dan ima avgusta. Hana se predstavi 
tako: »Sem Hana, živim v Ponikvah. Rada 
plavam in plavanje tudi treniram. Treni-
ram vsak dan po dve uri, plus še dvakrat 
na teden suhi trening eno uro. Dvakrat 
na leto imamo državno tekmovanje. Sem 

kar uspešna, a je tudi kar naporen šport. 
Pobrala sem tudi nekaj medalj. Treniram 
v Ribnici. Doma imamo gostilno, kjer 
kdaj pa kdaj pomagam. Zelo rada foto-
grafiram in igram odbojko. Imam dolge 
rjave lase in modre oči. Po mojem mne-
nju sem prijazna.«

Nina 

Zelo rada ustvarja, je samostojna in 
spretna. Stara je 11 let. Rojstni dan ima 
decembra. Nina se predstavi tako: »Sem 
Nina Lumbar, živim na Vidmu. Obožu-
jem igranje s svojo muco. Rada se ukvar-
jam s športom, odbojko ter hiphopom. 
Veliko časa preživim zunaj s svojimi pri-
jatelji. Vedno poskrbim za hec in zaba-
vo. Rada rišem, slikam in vrtnarim. Moja 
najboljša hrana so mehiške tortilje.«

Nika

Je prijazna in vedno dobre volje. Je zelo 
odgovorna. Stara je 12 let. Rojstni dan 
ima avgusta. Nika se predstavi tako: 
»Sem Nika. Stara sem 12 let. Imam kuž-
ka Ašo. Velikokrat dam rada tehnologijo 
na stran in se prepustim občutku narave. 
Imam veliko živali. Rodila sem se osem 

dni pred napovedanim porodnim ro-
kom. Morala bi se roditi na očijev rojstni 
dan, a sem se osem dni prej. Moji konjič-
ki so kolesarjenje, pohodništvo, rada pa 
tudi poslušam glasbo.«

Nik

Je prijazen, zabaven fant. Star je 13 let. 
Rojstni dan ima januarja.

Dijana

Je velika, prijazna punca, je zabavna. Sta-
ra je 12 let. Rojstni dan ima januarja.

Patricija 

Je prijazna punca, ki se rada zabava. Sta-
ra je 14 let. Rojstni dan ima decembra.

Šolski list izbirnega predmeta 
šolsko novinarstvo

OKTOBER 2020, ŠTEVILKA 1

Pozdravljeni v prvi številki šolskega lista 
izbirnega predmeta Šolsko novinarstvo. 
Najprej vam moramo pojasniti, od kod 
prihaja naše ime. Če smo dobre volje, 
pravimo, da sijemo. Mi smo radi dobre 
volje, zato smo sijoči, in ker spoštuje-
mo novinarsko etiko in se trudimo biti 
pozitivni in poročati o pozitivnih do-
godkih, smo na nek način tudi čarobni. 
Zato smo sijoči in čarobni. In zakaj 8? 

Skupaj z učiteljico nas je ravno toliko. 
Osem sicer ni pravljično število, ki bi se 
skladalo z našim imenom, predstavlja pa 
neskončnost. Neskončno je tudi število 
naših idej. Tokrat smo za vas intervjuvali 
našega knjižničarja Mateja Kalana, ki ga 
zagotovo pozna vsak Dobrepoljec. Razi-
skali smo, kako je pouk potekal včasih, 
in zapisali vtise prvošolcev o prvem šol-
skem dnevu. Pogovarjali smo se z nekda-

njim učencem naše šole in se pozanima-
li, kako so se petošolci imeli na Debelem 
Rtiču … Nabor je pester, tako da le hitro 
začnite brati. In ne pozabite, da imamo 
veliko idej in da bo mesec kmalu naoko-
li. Do takrat pa ostanite zdravi, spoštujte 
pravila in pazite na sebe in druge. Le tako 
bo to korona obdobje kmalu za nami.

Čarobnih in sijočih 8

UVODNIK

KDO SMO

 � Nadaljevanje v naslednji številki.
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Prvi posredovalci PGD Videm - Dobrepolje letos že 
drugič zapored na srečanju prvih posredovalcev in 
tekmovanju iz prve pomoči
Prvi posredovalec je posameznik, ki praviloma nima zdravstvene izobrazbe in se odzove na poziv dispečerske službe 
zdravstva ter pride na kraj dogodka ali nesreče z namenom izvajanja ukrepov za ohranitev življenja pred prihodom 
službe nujne medicinske pomoči in je vključen v sistem tihega aktiviranja sil za zaščito in reševanje. V Dobrepolju smo 
prvi posredovalci večinoma člani gasilskih društev in tako aktivirani prek gasilske službe, lahko pa so prvi posredovalci 
tudi v policijskih vrstah, poklicnih gasilskih zavodih, gorskoreševalnih službah ali pa so samostojne enote.

Primož Šporar

Tudi letošnje, sedaj praktično že tradicionalno, 3. srečanje 
prvih posredovalcev je v soboto, 5. septembra, potekalo ob je-
zeru Črnava v vasi Preddvor na Gorenjskem. Srečanje je name-
njeno druženju in izmenjavi izkušenj med prvimi posredovalci. 
Prikazani so bili različna reševalna oprema, vozila za reševanje 
ter reševalni helikopter. V sklopu srečanja je potekala prikazna 
reševalna vaja v sodelovanju gasilcev, reševalcev in policije, 
glavna tema pa je bila nesreča pri spravilu lesa.    

Najpomembnejši del srečanja pa je bilo tekmovanje ekip 
prvih posredovalcev, kjer smo se pomerili na osmih različnih 
scenarijih: zastrupitev treh oseb z ogljikovim monoksidom, 
težja zapora dihalne poti pri dojenčku, zastoj srca delavca v 
gozdu, zastrupitev z alkoholom in drogami, delovna nesreča z 
opeklinami in nato še alergična reakcija ob piku čebele, utopi-
tev otroka ob potoku, poškodovana oziroma zabodena oseba z 
znaki kaznivega dejanja in na zadnji točki otrok kot srčni bolnik 
brez znakov življenja. 

Situacije, ki nas lahko vedno doletijo tudi v vsakdanjem živ-
ljenju, pa so bile na srečo le del tekmovalnih scenarijev. Naša 
ekipa, ki smo jo sestavljali Boštjan, Miha in Primož pod men-
torstvom Nine, se je v konkurenci šestnajstih res vrhunskih ekip 
super izkazala in dosegla odlično šesto mesto. 

Najpomembnejše pa so izkušnje in nova znanja, ki smo 
jih pridobili in jih bomo z veseljem prenesli na druge člane. 
Verjamemo, da bomo tudi naslednje leto imeli privilegij, da se 
ponovno udeležimo srečanja in tekmovanja, mogoče takrat na 
novi lokaciji s še izvirnejšimi scenariji.
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Mesec oktober, mesec požarne varnosti  
v PGD Videm - Dobrepolje
Tako kot že skoraj celo leto tudi v mesecu oktobru Evropo, Slovenijo in občino Dobrepolje zaznamuje koronavirus. 
Gasilci kljub vsem ukrepom z upoštevanjem zaščitnih ukrepov delujemo naprej. Izvajamo intervencije, pomagamo 
ljudem, izobražujemo na daljavo. Žal je okrnjena družabna dejavnost društva, ki igra veliko vlogo pri združevanju ljudi 
pri skupnih projektih. Prav tako je na stranski tir postavljeno delo z mladimi. Le upamo lahko, da trenutno stanje ne bo 
pustilo vidnejših posledic na razvoju in delovanju gasilskih organizacij.

Uroš Gačnik

Letošnja tema meseca požarne varnos-
ti ima naslov »Kdor za požarno varnost 
poskrbi, je v prostem času brez skrbi«. 
Komisija za preventivo pri Gasilski zve-
zi Slovenije ugotavlja, da se je treba pre-
ventivno obnašati tudi tedaj, ko dopu-
stujemo. Tudi običajno, ko zapuščamo 
svoj dom za krajši čas, je treba zagotoviti 
vse, da ne pride do nesreče. Kolikokrat 
se je že zgodilo, da je na štedilniku ostala 
pozabljena hrana, ki se je kuhala, da je 
ostal prižgan likalnik ali luči, da niso bili 
izklopljeni polnilne naprave, adapterji … 
in še bi lahko naštevali. Tudi z ogrevalno 
tehniko je treba ravnati pazljivo in kuriti 
takrat, ko se zadržujemo doma.

GZS je v ta namen natisnila 150.000 iz-
vodov letakov »Kdor za požarno varnost 
poskrbi, je v prostem času brez skrbi« in 
4000 plakatov z enako tematiko. Plaka-
te in zloženke smo razobesili in razdelili 
v vrtcu Ringaraja, ki smo ga 9. oktobra 
obiskali. Poleg obiska in predstavitve 
dela gasilcev je vrtec izvedel letno eva-
kuacijo. Gasilci smo pregledali objekt, 
pozdravili nadobudneže in vsaj na tak 
način obeležili mesec oktober. 

Zavedati se moramo, da letošnja epi-
demiološka slika ne pomeni samodej-
nega zmanjšanja požarne nevarnosti, 
zato v tem času ne smemo opuščati 
nobenih preventivnih protipožarnih 
ukrepov. ■

Na koncu bi radi samo še poudari-
li, da je prva pomoč moralna dolžnost 
vseh nas kot laikov, ki se znajdemo na 
kraju nenadnega dogodka ali nesreče, 
da pomagamo nenadno oboleli ali poš-
kodovani osebi še pred prihodom prvih 

posredovalcev in potem ekipe nujne 
medicinske pomoči oziroma zdravnika. 
V primeru nenadnega obolenja, kot je 
srčni zastoj, ali pa nesreče šteje vsaka 
minuta. Veriga preživetja bo lahko skle-
njena le na ta način, da bomo že kot lai-

ki/očividci takoj prepoznali in pristopili 
k obolelemu oziroma poškodovanemu, 
bodisi je to naš najbližji bodisi neznanec 
na ulici. ■
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Aljaž Kranjc

 »Kar koli ste storili enemu od teh mo-
jih najmanjših bratov, ste meni storili.« 

(Mt 25,40)

»Biti prostovoljec pomeni dati košček 
sebe drugim. Svoje bisere deliti z dru-
gimi in jih s tem pomnožiti. Ena izmed 
najbolj navdihujočih izkušenj prosto-
voljstva v mojem življenju je prav zago-
tovo animatorstvo pri projektu Karitas 
Počitnice biserov. Gre za letovanje v Por-
torožu, namenjeno otrokom, ki sicer po-
čitniških radosti na morju ne bi doživeli. 
Večina otrok prihaja iz družin, ki jim Ka-
ritas tudi drugače pomaga z materialno 
pomočjo ali pa se družine spoprijemajo 
z drugimi stiskami; smrt staršev, razveze, 
bolezen, rejniške družine … Delo s taki-
mi otroki je pogosto naporno – tako fi-
zično kot psihično. Kot animator se tako 
velikokrat znajdeš v situaciji, ko zaradi 
pomanjkanja izkušenj ali nepoznavanja 
družinskih razmer ne veš, kako pristopiti 
do otroka in mu pomagati. Vsakega, ki se 
nam pridruži, sprejmemo kot nepopisan 
list papirja. Otroci so srečni, ko odmislijo 
težave doma in vidijo, da so vsaj en teden 
v letu sprejeti in ljubljeni. Veliko zgodb 
ostane zakopanih nekje globoko, marsi-
katera pa privre na plano. Takrat vidiš, 
da jim je težko. In ko majhen otrok pri 
večerni molitvi in angelčku, ko so roke 
prepletene druga z drugo, reče, da je v 
današnjem dnevu najbolj hvaležen za ta 
trenutek, da smo vsi skupaj, se ti orosi-
jo oči. Ko gredo domov, ko te objamejo, 
jokajo, ko večkrat povedo, kako zelo radi 
te imajo in da te bodo pogrešali, vidiš, 
da so srečni. To ti pomeni največ. In v 
srcu čutiš toplino in veselje in moč, da 
bi lahko premikal gore. In takrat veš, da 
v življenju nekaj delaš prav.

Biti skavtski voditelj, animator ali 

prostovoljec ni samo naloga, temveč 
poslanstvo. Prostovoljstvo me napolni, 
in tukaj res velja, da če daš vse od sebe, 
dobiš mnogokrat povrnjeno.«

(Nika Černač, Prizadevna lastovka)

»Niti plačila niti nagrade ne dobimo 
za služenje, toda prav to nas osvobaja. 
Ne delamo za delodajalce, temveč za 
Boga in za lastno vest.« 

(Robert Baden-Powell)

»Tudi skavtstvo in prostovoljstvo sta 
neločljivo povezana. Otroci so na svoji 
skavtski poti že kot majhni (volčiči in 
volkuljice oz. izvidniki in izvidnice) po-

vabljeni, da pomagajo ljudem v lokal-
nem okolju na različne načine. Najbolj 
znan projekt je prav gotovo lučka miru 
iz Betlehema, pri katerem skavti kljub 
mrazu, snegu ali dežju več ur raznašajo 
lučko miru ter s tem prinašajo veselje in 
mir ljudem v božičnem času, zbrani de-
nar pa namenijo v dobrodelne namene. 
Tu sicer ne gre za konkretno fizično delo, 
a tudi nasmehi štejejo. 

Prostovoljstvo je še bolj prisotno pri 
starejših skavtih v klanu, kjer je najpo-
membnejša stvar ravno služenje dru-
gim. Svojo pomoč in pripravljenost nu-
dijo v domovih za ostarele, pri civilni 
zaščiti, Rdečem križu in drugod, kjer se 
pojavijo potrebe. Tako otroci, ki se več 
let klesajo in urijo na skavtskih sreča-
njih, nekega dne postanejo voditelji, ki 
prostovoljno več ur na teden porabijo za 
načrtovanje in izvedbo srečanj za otroke 
in na tak način znanje o naravi, vrednote 
in svoj čas predajajo mlajšim generaci-
jam. Pomembna stvar pri skavtstvu je 
tudi služiti Bogu in domovini, in sicer 
kot odgovorni državljani in kristjani, ki 
se učijo prepoznati tudi potrebo drugih 
ljudi okoli sebe in odgovarjati na njihov 
klic.«

(Klara Tomažič, Iskriva k'kuš)

Prostovoljstvo
Prostovoljstvo. Kdo sploh je prostovoljec? SSKJ pravi, da je prostovoljec nekdo, ki se 
prostovoljno odloči, prijavi za določeno delo, dejanje. Zakon o prostovoljstvu, ki ga je sprejel Državni zbor Republike 
Slovenije (2011), pa v 2. členu definira prostovoljstvo kot »družbeno koristno brezplačno aktivnost posameznikov, ki 
s svojim delom, znanjem in izkušnjami prispevajo k izboljšanju kakovosti življenja posameznikov in družbenih skupin 
ter k razvoju solidarne, humane in enakopravne družbe. Poleg tega pa krepi medsebojno solidarnost ljudi, spodbuja 
razvoj človeških zmožnosti in vseživljenjskega učenja, zagotavlja družbeno povezanost in sodelovanje pri reševanju 
problemov posameznikov in družbe«. Ampak kaj to pomeni v praksi? 
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Marta Šuštar

Kot je razvidno iz zgornjega prispevka, 
smo v dogovoru z domačimi in ob upo-
števanju varnostnih ukrepov obiskali 
gospo Angelo Zaletelj in ji iskreno česti-
tali ob častitljivem življenjskem jubileju. 
Gospa Angela nas je pričakala v veselem 
vznemirjenju. Živi v prijetni kmečki hi-
šici, ki izžareva toplino in domačnost. 
Njen dom in okolica sta razodevala 
praznično vzdušje. Hčerki Vera in Mari-
ja sta nas sprejeli z velikim veseljem, saj 
sta želeli dragi mami pripraviti čim lepše 
praznovanje rojstnega dne.

Spoštovana gospa Angela, želim vam 
še veliko lepih trenutkov v krogu vaših 
dragih, ki vas imajo tako radi. Želim 
vam, da bi ob toplih dneh še lahko po-
sedali na klopci pred svojo hiško in uži-
vali v lepi naravi in opazovanju življenja 
okoli sebe. Hvala domačim za prisrčen 
sprejem.

Zahvala ob ureditvi nove sobe 
Župnijske karitas
Župnijska karitas je imela majhno pisar-
nico v stavbi poleg župnišča, kjer so tudi 

veroučni prostori. Sobo je uredil prejšnji 
tajnik ŽK, g. Stanko Kostanjšek. Bila je 
lepo urejena in primerna za skladiščenje 
in delitev hrane, vendar je bila v prvem 
nadstropju. Naporno je bilo pri spreje-
mu in delitvi hrane. Zdaj se je ponudila 
priložnost, da smo uredili sobo za deli-
tev hrane v kleti župnišča, kjer imamo 
dostop brez stopnic in tudi klančino za 
dostop z vozičkom. 

Na tem mestu se želim iskreno zahva-
liti vsem prostovoljcem in obrtnikom, ki 
ste najprej izpraznili prostor, potem pa 
ga uredili tako, da imamo zdaj lepo skla-
dišče oz. razdelilno postajo za hrano. 
Večino dela ste opravili brezplačno. Naj 
vam Bog vašo dobroto bogato poplača. 
Zahvaljujem pa se tudi našim mladim 
sodelavcem (Klemenu, Nejcu, Janezu), 

ki redno pomagajo pri težjih delih raz-
tovarjanja in delitve hrane.

Vidni in varni na cesti
Dnevi so čedalje krajši in spet so tu dolgi 
jesenski večeri, ki jih radi izkoristimo za 
sprehode. Žal pa je tako, da smo pešci 
tudi najranljivejši udeleženci prome-
ta. Slovenske ceste vsako leto zahtevajo 
smrtne žrtve in hudo poškodovane tudi 
med pešci, zato je zavedanje, kako se ob-
našati v vlogi pešca, da bomo varni, še 
kako pomembno. 

Ne pozabimo, da je vsak izmed nas 
odgovoren za varnost v prometu. Obleci-
mo svetla oblačila oz. oblačila z odsev-
niki, uporabljajmo baterije, odsevne 
predmete (kresničke, trakove). 

Epidemija covida 19 je dosegla nes-
lutene razsežnosti predvsem zaradi lju-
di, ki niso verjeli v resnost obolenja in 
so se obnašali neodgovorno. Prav tako 
se mnogo prometnih nesreč zgodi za-
radi neodgovornega ravnanja udeležen-
cev. Zdravstvo v tem času morda ne bo 
moglo poskrbeti za vse. Skrbimo za svo-
je zdravje in zdravje drugih, kolikor je v 
naši moči. ■

Gospa Angela Zaletelj je na ta dan praznovala svoj 100. rojstni 
dan. Že dopoldne so jo s svojim obiskom razveselile predstav-
nica Krajevne organizacije RK, Irena Oražem, in predstavnici 
Župnijske Karitas Dobrepolje, tajnica Marta Šuštar in Renata 
Jamnik. Lepo so ji zapele in jo tudi obdarovale. Izdala jim je 
recept za dolgo življenje: skromnost, delavnost, prijaznost in 

Župnijska Karitas Dobrepolje-VidemSto let gospe Angele Zaletelj
V petek, 9. oktobra 2020, je bil na Mali Ilovi Gori prav posebno lep jesenski dan.

vztrajnost. Zaželele so 
ji še dobrega počutja in 
optimizma.

Že dva dni prej jo 
je obiskal tudi dobre-
poljski župnik g. Franc 
Škulj.

Mnogim čestitkam 
in lepim željam so se 
pridružili tudi grosu-
peljski župan g. Verlič, 
vodja občinske uprave 
g. Hočevar in predstav-
nik vasi Slavko Jamnik.

Vsem se iskreno 
zahvaljujemo, ker ste 
mami polepšali dan.

Hčerke Vera, Marija 
in Angelca
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Živeti je treba naprej
Preživljamo težke čase. Toda človek ima sposobnost prilagajanja najrazličnejšim razmeram. Tudi člani Območnega 
združenja veteranov vojne za Slovenijo Grosuplje smo morali izvedbo vsakoletnega tekmovanja v streljanju z 
malokalibrsko puško prilagoditi trenutnim epidemiološkim razmeram. 

Franci Zorko

Tekmovanje smo izvedli v začetku ok-
tobra na strelišču v Ivančni Gorici, ki 
nudi skoraj idealne pogoje za izvedbo 
tovrstnega tekmovanja, tudi v razme-
rah, kot jih imamo sedaj. Organizatorji 
so poskrbeli za vse tehnične pogoje za 
izvedbo tekmovanja v tako zapletenih 
pogojih. Na voljo je bilo dovolj razkužil 
in zaščitnih mask. Udeleženci pa so pos-
krbeli za zadostno medsebojno razdaljo 
in upoštevanje vseh protikoronskih na-
vodil. Sicer pa je strelstvo relativno in-
dividualen šport, pri katerem je strelec 
sam na strelski liniji. Tesnejšim stikom 
s sotekmovalci pa se je dokaj lahko izo-
gniti. Zato razmere niso imele bistvene-
ga vpliva na tekmovalne rezultate. Da je 
res tako, so dokazali predvsem prvi trije 
tekmovalci. Med njimi je Jože Gorjanc 
dosegel prvo mesto, drugo mesto je do-
segel Andrej Zupančič, tretje mesto pa 
Oto Rome. Na koncu so si prvi trije tek-

movalci kar sami nadeli prejete medalje. 
Sotekmovalci pa so jim čestitali s primer-
ne razdalje s prisrčnim aplavzom. 

Dokazali smo, da ni nujno, da vse de-
javnosti zaradi bojazni pred nevarnim 

virusom popolnoma zamrejo. Kajti žive-
ti je treba naprej, le prilagoditi je treba 
dejavnosti novonastalim razmeram ter 
pri tem maksimalno poskrbeti za lastno 
varnost ter varnost vseh okoli sebe. ■

Lep program dela za letošnje leto, ki smo ga potrdili na upravnem odboru društva, bo ostal le na papirju. Zagodel 
nam ga je ta presneti koronavirus. Do sedaj se razmere skoraj niso spremenile, kvečjemu zaostrile. V skrbi zase in za 
druge smo se odrekli izletom, druženju, praznovanju 20-letnice pevskega zbora, tekmovanju v pikadu, letovanju in tudi 
rekreaciji.

Marija Tegel

Vodstvo društva pa ne počiva. Redno se 
korespondenčno dogovarjamo o ukre-
pih proti širjenju koronavirusa. Navodila 
prejemamo od Zveze društev upoko-
jencev Slovenije, pokrajinske zveze in 
od  občine. Urejamo pisarijo, članom ob 
rojstnem dnevu pošiljamo čestitke. Ob 
jubilejih pa smo jih obiskali, jim osebno 
čestitali, izročili darilca in družno pokle-
petali (vse ob zaščitnih ukrepih).

Z izobešanjem žalne zastave, svečka-

mi in društvenim praporom smo se pos-
lovili od umrlih. Na osnovi odloka Zveze 
društev upokojencev Slovenije smo pra-
por izobešali samo v mrliški vežici. Tudi 
v času pogreba je ostajal v vežici. Tako bo 
ostalo do nadaljnjega.

Ker niste mogli biti deležni pozor-
nosti med letom, bomo veseli, da boste 
še naprej ostali naši člani. To boste po-
trdili s plačilom članarine za leto 2021. 
296-članska druščina dobrih prijate-
ljev naj živi še naprej. Da ne pozabimo, 
leta 2022 bomo praznovali 70-letnico 

društva. Dolga doba, a ne?
Spoštovani upokojenci, posebno tisti, 

ki živite sami: Vem, da ste se že znašli, pa 
vseeno, ne vdajajte se malodušju. Zelo je 
treba znižati svoja pričakovanja in poskr-
beti za dušo in telo. Ne sprašujte, kdaj bo 
boljše, kako bo. Tega vam nihče ne more 
povedati. Pomembno je, da čim zmerne-
je preživite današnji dan. Potem pride še 
jutri, pojutrišnjem …

Ostanite zdravi in lepo pozdravljeni. ■

Ne bodi sam, pridruži se nam
IZ DRUŠTVA UPOKOJENCEV DOBREPOLJE
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Nova tematska pešpot je dana namenu
V soboto, 19. septembra 2020, je bila »krščena« nova tematska pešpot, ki nosi ime Pešpot Brodnikove 
rodbine od Velikih Lašč do Ponikev. Pot je rezultat dobrega sodelovanja med Turističnim društvom iz 
občine Videm - Dobrepolje in društvom Claustra Alpium Iuliarum iz občine Velike Lašče. Speljana je 
tako, da povezuje naravne zanimivosti in kraje ob meji med obema občinama. 

Manfred Deterding, foto Bojan Novak

Pohodniki so se najprej udeležili svete 
maše za pohodnike v velikolaški cerkvi, 
ki jo je leta 1856 zgradil prvi laški župnik 
Janez Brodnik. Po končani spominski 
sveti maši so prizadevne članice turi-
stičnega društva pohodnikom razdelile 
dobrepoljske cule z domačimi okrepčili 
in promocijskimi tiskovinami. 

Tako opremljeni so se po pešpoti po-
dali proti Malim Laščam, pri Sveti Trojici 
prisluhnili kratki razlagi in čez Samovc 
krenili na Rašico. Po postanku in razlagi 
na Trubarjevi domačiji, pri spomeniku in 
pri raški cerkvi, jih je pot vodila po gozdu 
mimo dveh zanimivih mest. Naši predni-
ki so bili zelo dobri opazovalci narave in 
pozorni na vsa dogajanja in posebnosti 
v njej. Vse so poimenovali s primerno 

opisno besedo. Dve izmed tako nastalih 
besed poimenujeta etimološka bisera, 
ki ju je ljudska domišljija poimenovala 
Zmajevo gnezdo in Rajturn. Po ogledu 
in njihovi razlagi je sledil še kratek spust 
in pohodniki so prispeli v Ponikve, roj-
stni kraj rodbine Brodnikovih: Janeza 
Brodnika, prvega velikolaškega župnika 
in neumornega graditelja vseh cerkvenih 
zgradb v Laščah in tudi prve velikolaš-
ke zidane šole, njegovega brata Antona, 
ki je bil tudi duhovnik, ter njunega pra-
nečaka Julija Brodnika. Julij je bil naš 
sodobnik, odličen pevec in dobrosrčen 
prijatelj. V Ponikvah so sledili ogledi ra-
znih zanimivosti. Pohodnike je najbolj 
pritegnil ogled bisera slovenske cerkve-
ne umetnosti, ki ga hrani cerkev sv. Flo-
rijana, to je ansambel treh zlatih oltarjev. 
Po ogledih so se pohodniki pomudili še 

pri rojstni hiši Brodnikovih, kjer so jih 
domači prijazno postregli. Kratkemu 
druženju je sledila vrnitev proti Velikim 
Laščam po poti, katere del je bil zgrajen 
v času rimskega imperija.

Ko je organizacijski odbor analiziral 
potek pohoda, je prišel do tehle ugoto-
vitev:

Markacijski znak poti bo zaščiten na 
Uradu za intelektualno lastnino. Sesta-
vljen je iz treh krogov, razporejenih v tri-
kotniški obliki, zgornja kroga sta rumene 
barve (duhovniški stan), spodnji je bele 
barve (laični stan). Barve so vzete z vati-
kanske zastave.

Vsakoletni pohod bo v aprilu po ve-
likonočnih praznikih. Pohodniki bodo 
na začetku poti dobili popotno culo z 
domačimi dobrotami in priložnostno 
tiskovino. 
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Vzpodbujali bomo kolesarje, da pre-
izkusijo pot in jo priporočijo organizira-
nim kolesarskim društvom.

Pot je primerna tudi za tekače, zato jih 
bomo povabili, da jo pretečejo. 

Ravnateljema bomo predlagali sode-
lovanje med obema osnovnima šolama 

(OŠ Dobrepolje in OŠ Primoža Trubarja 
Velike Lašče) pri projektu sestavljanja 
pravljic o Zmajevem gnezdu.

Za konec pa še nekaj, kar me je osebno 
najbolj razveselilo. Po naši lepi domovini 
poteka nešteto pešpoti. Mnoge od njih so 
same sebi namen, saj njihov avtor orga-

nizira krstni pohod, potem pa tonejo v 
pozabo. Naša nova pešpot pa je očitno 
speljana tako, da bo dobro obiskana. Že 
v prvem tednu so jo prehodili nekateri 
učenci OŠ Primoža Trubarja Velike Lašče 
v okviru športnega dne. Pohvalno! ■

Enajsto Dobrepoljsko vandranje
Ob upoštevanju ukrepov NIJZ-ja smo člani TD Dobrepolje uspešno izvedli pohod  »Dobrepoljsko vandranje.«

Marija Žnidaršič, TD Dobrepolje

Na sončno sobotno jutro se je zbralo kar 
nekaj pohodnikov, željnih hoje, opazova-
nja in spoznavanja naše lepe pokrajine. 
To potrjuje izjava pohodnice: »Objameta 
me radost in veselje, ko vsako leto zrem 
na to prelepo pokrajino.« Odločili smo 
se za pohod po dobrepoljski poti. Zbrali 
smo se na trgu pred Jakličevim domom. 
Pohodnike sta pozdravila župan, g. Igor 
Ahačevčič, in predsednica TD Dobrepo-
lje, Dušica Hočevar. Oba sta pohodni-
kom zaželela srečno in varno pot z upo-
števanjem ukrepov in navodil NIJZ-ja za 
preprečevanje širjenja covida-19.

Skupaj z vodniki so se POHODNIKI 
odpravili že na 11. Dobrepoljsko vandra-
nje, ki je privabilo več deset ljudi iz do-
mačega kraja in okolice. Zaradi ukrepov 
smo ves čas držali varnostno razdaljo in 
nosili maske. Ustavljali se nismo, razen 
pri sv. Antonu, kjer smo imeli malico. 
Malica je bila posebnost letošnjega van-
dranja. Da se nismo ob koncu pohoda 
družili, smo za vsakega pohodnika prip-
ravili culo, v kateri so bili voda, klobasa, 
kruh, jabolko in rogljiček. Poimenovali 
smo jo »DOBREPOLJSKA CULA«. Nad 
njo so bili vsi pohodniki navdušeni.

Za varno hojo so poskrbeli člani ZŠAM 
Grosuplje Toni Vidmar, Jože Mohar, Ja-
nez Samec in Jože Samec, za kar se jim 
najlepše zahvaljujemo. Zahvaljujemo se 
tudi ge. Andreji Levstek za pripravljenost 
nudenja prve pomoči. K sreči je pohod 
potekal brez težav in nevšečnosti.

Vsako leto se pohodniki lahko poslad-
kajo tudi s pecivom PEKARNE PEČJAK. 
Tudi letos so nam podarili dobrote iz 
njihove pekarne, za kar se jim najlepše 

zahvaljujemo.
Na trgu smo postavili tudi stojnice, 

kjer smo ponudili lokalne izdelke in pri-
delke. Zahvaljujemo se čebelarjema To-
niju Vodičarju in Jožetu Šuštarju, ki sta 
ponudila svoje dobrote.

Po lepem sončnem jutru nas je sredi 
dneva presenetil dež, zato smo pohod 
zaključili po krajši pohodni poti in se 
razšli brez druženja z željo, da se nas-
lednje leto zopet srečamo. ■
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Z GROŠ-em v novo študijsko leto
Poleg novega šolskega leta za dijake je počasi na vrata potrkalo tudi novo študijsko leto za študente. To pomeni, da 
smo v Študentskem klubu GROŠ zopet začeli z vpisom novih članov. 

Neža Androjna, ŠK GROŠ

Za vse tiste, ki našega kluba še ne pozna-
te prav dobro: smo skupina nadobudnih 
študentov, ki poskušamo organizirati čim 
več zabavnih, interaktivnih, izobraževal-
nih in drugih dogodkov, hkrati pa vam 
nudimo še kup drugih ugodnosti, kot je 
cenejša članarina za okoliške fitnese in 
knjižnico, brezplačno tiskanje študijske 
literature in še in še. V naš klub se lahko 
vpišete tako dijaki kot študenti, če pa vas 
delo v ekipi še posebej zanima in imate 
veliko novih in svežih idej, pa lahko pos-
tanete tudi del ožje GROŠ-eve ekipe. 

Kot mogoče že veste, pa smo z uradni-
mi urami letos zopet začeli tudi v Ivančni 
Gorici, kjer nas lahko najdete vsak torek 
in četrtek, od 18.00 do 20.00, nad Mestno 
knjižnico Grosuplje, enota Ivančna Go-
rica (vhod zadaj). Tako imamo uradne 
ure sedaj v Grosupljem, Ivančni Gorici 
in Dobrepolju, da smo svojim članom na 
voljo kar se da blizu. Veselimo se vašega 
obiska!

Več informacij o prihajajočih dogod-
kih lahko dobite na GROŠ-evih uradnih 
urah, ob ponedeljkih, sredah in petkih 
od 18.00 do 20.00 v prostorih ŠK GROŠ, 
ob četrtkih od 17.00 do 19.00 v Jakliče-

vem domu v Dobrepolju ali pa ob torkih 
in četrtkih od 18.00 do 20.00 v Ivančni 
Gorici, nad Mestno knjižnico. Poleg tega 
lahko preverite dodatne informacije o 
nas tudi na spletu, in sicer na naših ura-
dnih Facebook in Instagram profilih ali 
na spletni strani www.klub-gros.com. 

Groševcu ni nikoli dolgčas! ■

Manj svečk za manj grobov je vseslovenska dobrodelna 
akcija ljudi za ljudi
Vsako leto se v projekt vključi več sto prostovoljcev, organizacij in podjetij iz vse Slovenije, s pomočjo katerih smo v 
zadnjih letih zbrali že več kot četrt milijona evrov. Vsa zbrana sredstva vsako leto namenimo za nakup zdravstvenih 
naprav in pripomočkov, ki rešujejo življenja.

Lovro Trilar in David Tomažin

Svečke na grobu so močan simbol spo-
mina na naše najdražje in z akcijo ne 
želimo rušiti tradicije. Tega spomina pa 
ne smemo okrniti s pretiravanjem. Svo-
je pokojne nosimo v mislih in srcih vsak 
dan, s sodelovanjem v akciji Manj svečk 
za manj grobov pa naredimo še nekaj 
dobrega za tiste, ki nas najbolj potrebu-
jejo.

Zbrana sredstva bomo letos namenili 
kar trem družinam, ki jim denar lahko 
reši življenje. Dve sta iz okolice Grosu-
plja, ena pa je iz Dobrepolja. Pri prvi 
družini gre za pomoč mami s petimi 
otroki, ki se ji je uspelo izviti iz primeža 
družinskega nasilja. V drugi družini ima-
jo hčerko s cerebralno paralizo. Zaposlen 
je zgolj oče, hčerki pa za lajšanje simp-
tomov bolezni zelo pomaga terapija s 
konji. Nujne pomoči pa je potrebna tudi 
invalidna vdova z enajstletnim sinom z 
motnjami v duševnem razvoju.

En sam človek lahko težko reši cel 
svet, cel svet pa z lahkoto reši enega 
človeka.

Prostovoljci Študentskega kluba Groš 
vas bodo čakali na stojnicah na pokopa-
liščih Resje (Grosuplje) in Šmarje - Sap v 
petek, 30. oktobra, soboto, 31. oktobra, in 
nedeljo, 1. novembra 2020, ter Vidmu in 
Šentvidu pri Stični v soboto, 31. oktobra, 
in nedeljo, 1. novembra 2020. Prosto-

voljci bodo na voljo tudi za podrobnejše 
informacije.

V zameno za dar boste prejeli zastavi-
co sočutja, ki jo lahko pustite na grobu.

POMAGAJMO TISTIM, 
KI ŠE LAHKO ŽIVIJO,
ČE NISMO MOGLI VSEM, 
KI SE JIH TE DNI SPOMINJAMO! ■
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Kristjan Petrušen ponovno z dvojno teniško krono
V začetku meseca oktobra se je zaključil tekmovalni del teniške sezone 2020. Po vrsti je bila to že peta sezona teniške 
piramide, ki je ponovno postregla z ogromnim številom odigranih dvobojev in tudi širitvijo kakovostnega kroga 
igralcev.

Aleš Tegel

Drugo leto zapored in tretjič v petih le-
tih izvedbe piramide je zmagovalec Kri-
stjan Petrušen, drugo mesto je zasedel 
Boštjan Strnad, prvič pa se je na zma-

govalne stopničke piramide povzpel Jan 
Žužek. 

V dvobojih za občinskega prvaka, v 
katerih je sodelovalo le najboljših osem 
iz naše občine, pa je še petič zaporedo-
ma na vrhu Kristjan Petrušen. Drugo 

mesto je osvojil Matej Strah in tretje 
Miha Kadunc.

Rezultate dvobojev, vso statistiko in 
končni razpored PYRE Dobrepolje si 
lahko ogledate na povezavi: piramida.
streznik.org. ■

Najboljši tenisači na zaključku v Dobrepolju
Teniška piramida dobiva vedno večjo priljubljenost med rekreativnimi igralci tenisa. V letošnji sezoni se je sistemu 
tekmovanja PYRA pridružilo še nekaj novih klubov. 

Aleš Tegel

Poleg Dobrepolja, Višnje Gore in teni-
škega kluba Trnovo so v letošnji sezo-
ni sodelovali še klubi iz Velikih Lašč, 
Ribnice in Radomelj. V tekmovanju je 
sodelovalo skupno več kot 150 igralcev, 

odigranih je bilo več kot 1000 dvobojev.
Zaključni turnir najboljših 12 igralcev 

iz posameznih klubov se je letos odvil 
na igriščih v Zalipovcu. Spremljali smo 
napete in kakovostne dvoboje, ki so na 
koncu izluščili najboljše.

Zmaga in s tem naslov najboljšega 

faraona sta pripadla Edvardu Vrenčurju 
iz TK Talent Višnja Gora, drugo mesto 
je zasedel Miha Grešak TK Radomlje, 
tretje pa David Capuder, prav tako iz TK 
Radomlje. ■
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Epidemija poskrbela tudi za zatišje  
v Futsal klubu Dobrepolje
Drugi val epidemije covida-19 je dodobra spremenil tudi načrte v vseh športnih panogah. Sezona 
v futsalu se je začela povsem normalno, nato pa je bilo iz tedna v teden več omejitev in odpovedi 
tekmovanj, dokler se 23. oktobra niso začasno zaustavila vsa tekmovanja.

Bojan Novak

Medtem ko so ustavljeni vsi treningi in 
tekmovanja mlajših selekcij, preglejmo 
oktobrsko dogajanje na tekmah našega 
kluba. Članska ekipa v elitnem tekmo-
vanju sicer iz tekme v tekmo dviga svojo 
pripravljenost in kaže vedno boljše pred-
stave, je pa za enakovreden boj z boga-
tejšimi in izkušenejšimi tekmeci še ne-
koliko prešibka. Na prvi oktobrski tekmi 
je na gostovanju pri ekipi KMN Tomaž 
ŠIC BAR vknjižila visok poraz brez da-
nega zadetka (9 : 0). Iz številnih napak 
so se igralci marsikaj naučili, saj so na 
prvi domači tekmi v sezoni, v dvorani v 
Velikih Laščah, pokazali pravi karakter in 
se favorizirani ekipi Siliko Vrhnika, tret-
jeuvrščeni ekipi lanske sezone, odlično 
upirali. Pred zadnjimi minutami je bilo 
nekaj priložnosti za izenačenje na 2 : 2, 
a so namesto tega gostje zadeli za konč-
nih 3 : 1. Podobno dobro predstavo so 
naši fantje pokazali na naslednji tekmi v 
Sevnici, kjer so v prvem polčasu velikok-
rat ogrozili nasprotnikov gol, a ga vsee-
no izgubljali z 1 : 2. Tudi v nadaljevanju 
je bilo priložnosti za zadetke veliko, a 
učinkovitost ni bila prava. Domačini so 
zato tekmo varno pripeljali do konca z 
rezultatom 5 : 1. Za našo ekipo je zadel 
Alen Blatnik. Nadaljevanje prvenstva je 
precej negotovo, saj ga bo krojil boj proti 
epidemiji. 

Ekipa U-19 je oktobra odigrala dve 
tekmi. Najprej je izgubila na gostova-
nju na Škofijah (1 : 4), nato pa zmaga-
la na prvi domači tekmi (5 : 2). V ekipo 
se odlično vključujejo tudi mlajši fantje 
iz odlične generacije 2005. Ti so v svoji 
starostni kategoriji (U-17) odigrali pred 
zaustavitvijo tekmovanj le eno tekmo in 
na njej remizirali (4 : 4) na Škofijah. 

Selekcija U-15 se bo letos težko borila 
za vidnejša mesta. Na prvih dveh tek-
mah je proti favoriziranim nasprotnikom 
vknjižila dva poraza, po novem začetku 
tekmovanj pa jo čaka nekoliko lažji raz-
pored.

Ekipa U-13 je odigrala en turnir, na 
njem dve tekmi. Proti ekipi Futsal Olim-
pija je v sicer enakovredni tekmi morala 
priznati premoč (0 : 3), na drugi tekmi 

pa je suvereno odpravila ekipo NK Tabor 
Sežana (4 : 0). Dva zadetka je prispeval 
Nejc Širaj, po enega pa Anže Vinšek in 
Jon Novak. 

V času prekinitve tekmovanj bo ver-
jetno dokončana nova športna dvorana 
na Vidmu in skoraj zagotovo se bodo tre-
ningi in domače tekme končno preselili 
tja. Le še uspešno se moramo vsi skupaj 
ubraniti prodornega virusa … 

V preteklih tednih smo zaradi dnev-
nih novosti pri ukrepanju proti epidemiji 
sodelovali z Nogometno zvezo Slovenije, 
Občino Dobrepolje in OŠ Dobrepolje. S 
strani kluba se zahvaljujemo staršem za 
potrpežljivost. Želimo si, da bi prekinitev 
trajala čim krajši čas, a kot športniki se 
zavedamo, da je na prvem mestu vedno 
zdravje. ■
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Jubilejni 10. Dobrepoljski tek – drugače, a z rekordno 
udeležbo
Navkljub letošnjim tegobam z nadležnim virusom korone smo v takrat izrazito boljših epidemioloških razmerah 
na prvo oktobrsko soboto izpeljali jubilejni 10. Dobrepoljski tek, tudi tokrat v soorganizaciji Turističnega društva 
Dobrepolje in pod imenom prireditve 11. Dobrepoljsko vandranje. Na edinem teku, rekreativni desetki, se je zbralo 
rekordno število tekačev.

Bojan Novak

Nekaj tednov pred tekaškim prazni-
kom smo morali sprejeti odločitev 
o organizaciji. Na srečo smo sredi 
septembra imeli v državi še zelo 
ugodno zdravstveno situacijo, zato 
smo se skupaj s člani turističnega 
društva odločili, da prireditev izpe-
ljemo. Tekaški del smo kljub temu 
nekoliko okrnili, izpustili smo oba 
otroška teka, saj na prizorišču nismo 

želeli imeti prevelike gneče (otroci, 
starši, drugi gledalci). Po pridobitvi 
pozitivnega mnenja NIJZ-ja smo 
krenili v organizacijo rekreativnega 
teka na deset kilometrov, ki je bil 
tudi letos vključen v tekaško akcijo 
Dolenjski teki za pokal Vzajemne ter 
v vseslovensko akcijo Športne unije 
Slovenije Slovenija v gibanju.

Že nekaj dni pred tekom je bilo 
število predprijavljenih tekačev vi-
soko, kar je napovedovalo rekordno 

REZULTATI 10. DOBREPOLJSKEGA TEKA:

ABSOLUTNA KATEGORIJA – MOŠKI:
1. mesto: Tadej Osvald 33:59
2. mesto: Vinko Jost  34:18
3. mesto: Uroš Rozman 34:47

ABSOLUTNA KATEGORIJA – ŽENSKE:
1. mesto: Maša Sterle 42:15
2. mesto: Brigita Martinčič 42:58
3. mesto: Katarina Souidi 43:27

OBČINSKO PRVENSTVO OBČINE 
DOBREPOLJE:

ABSOLUTNO – MOŠKI:
1. mesto: Jože Šuštar 38:10
2. mesto: Marko Marolt 44:43
3. mesto: Tadej Štrubelj 44:44

ABSOLUTNO – ŽENSKE:
1. mesto: Julija Pečjak Ferlež 49:42
2. mesto: Anja Novak Depolli 52:08

MOŠKI, LETNIK 1986 IN MLAJŠI:
1. mesto: Nejc Strnad 44:55
2. mesto: Vid Marolt 49:57
3. mesto: Klemen Starič 55:59

MOŠKI, LETNIK 1971 DO 1985:
1. mesto: Jože Šuštar 38:10
2. mesto: Tadej Štrubelj 44:44
3. mesto: Peter Žnidaršič 46:02
4. mesto: Matjaž Novak 50:40
5. mesto: Marjan Ponikvar 51:16
6. mesto: Mitja Laharnar 52:48
7. mesto: Tomaž Dolenc 55:38

MOŠKI, LETNIK 1970 IN STAREJŠI:
1. mesto: Marko Marolt 44:43
2. mesto: Alojz Kuplenk 48:39
3. mesto: Matjaž Ahčin 51:12

ŽENSKE, LETNIK 1986 IN MLAJŠE:
1. mesto: Julija Pečjak Ferlež 49:42
2. mesto: Anja Novak Depolli 52:08

Vsi rezultati so dosegljivi na spletni strani merilnega 
podjetja Protime.
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udeležbo. Tako se je tudi zgodilo, saj je 
teklo kar 121 tekačev in tekačic. Žal smo 
pogrešali nekatere aktivne tekače iz naše 
občine, a kljub temu izpeljali tudi občin-
sko prvenstvo v teku.

Najhitrejši čas je tokrat postavil Tadej 
Osvald iz ŠTD Lončar (33:59). Čas je za 44 
sekund počasnejši od lanskega rekorda 
proge. Najboljši dosežek dobrepoljskega 
tekača je ponovno uspel Jožetu Šuštarju, 
ki je za dobrepoljski krog porabil 38 mi-
nut in deset sekund, kar ga je uvrstilo v 
absolutni kategoriji na 18. mesto.

Med ženskami je najhitreje s progo 

opravila Maša Sterle (42:15), najboljši 
domači rezultat pa je uspel Juliji Pečjak 
Ferlež (49:42).

Vreme je bilo za tek manj primerno, 
saj je bilo zelo soparno, že med pode-
ljevanjem medalj pa so nas s prizorišča 
začele poditi dežne kaplje. 

Kljub manj ugodnim razmeram za 
organizacijo množičnih tekaških prire-
ditev smo 10. Dobrepoljski tek izpelja-
li v skladu z vsemi priporočili in dobili 
marsikatero pohvalo rekordne množice 
tekačev. Predvsem pa smo bili veseli, da 
ob promociji aktivnega življenjskega sti-

la nismo prispevali k širjenju covida-19. 
Zagotovo se vidimo tudi v letu 2021, mo-
goče takrat spet v stari tekmovalni shemi, 
tudi z obema otroškima tekoma. 

Za pomoč pri organizaciji se moramo 
v prvi vrsti zahvaliti prizadevnim članom 
in članicam Športnega društva Dobrepo-
lje, prostovoljcem PGD Videm - Dobre-
polje ter podjetjem Betonsport d.o.o., 
Medis d.o.o. in Domači pridelki David 
Jakopič s.p. ■
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Kako je lahko hiša strašno prazna,  
odkar tebe v njej več ni,
prej bila tako prijazna,
zdaj otožna se mi zdi. 

ZAHVALA
ob izgubi brata in strica

FRANCA BOŽIČA
(2. 10. 1952–12. 10. 2020)
iz Podtabora v Strugah.

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, krajanom, 
prijateljem in znancem za izrečeno sožalje, podarjeno 

cvetje, sveče in darovane svete maše.
Zahvala vsem, ki ste se od njega poslovili in ga pospremili 
na njegovi zadnji poti. Posebna zahvala sosedom in vsem 
tistim, ki ste mu v življenju karkoli dobrega storili, mu stali 

ob strani in ga obiskovali.
Zahvala gre tudi Pogrebnemu zavodu Novak in gospodu 

župniku Marinku za opravljen pogrebni obred. Zahvala za 
pomoč Meliti Pugelj in vsem, ki ste bili prisotni, ko se je 

pokojni poslovil od nas.
Vsem res iskrena hvala.

Žalujoči: vsi njegovi

Kaj vse bi te radi vprašali,
ti povedali.
Kljub temu da te nismo poznali,
si, dragi oči, vedno z nami.

V SPOMIN

BLAŠČKOV JOŽE
(1939–1980)

Zahvaljujemo se vsem, ki ste kar koli v teh letih storili za nas. 
To ste storili tudi zanj.

Hvala vsem, ki postojite ob njegovem grobu, prižigate 
svečke in ga ohranjate v lepem spominu.

Vsi njegovi

ZAHVALA

Ob nenadni izgubi mame, babice in tašče

ROZALIJE KRAŠOVEC
iz Tržiča (17. 12. 1928–26. 9. 2020)

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste jo pokropili in 
pospremili na njeni zadnji poti. Hvala za darovano cvetje, 

sveče, svete maše, darove za cerkev. Hvala župniku, g. 
Bilandžiću, za opravljen pogrebni obred, in pogrebnemu 

zavodu Marko Zakrajšek s.p.
Prav tako se lepo zahvaljujemo Fani Francelj in Tereziji 

Zupančič za molitev v vežici. 
Iskrena hvala negovalkam Mileni Žnidaršič, Renati Tomšič 

in Mirjani, ki so nam priskočile na pomoč pri negi naše 
pokojne mame.

Žalujoči, vsi njeni

Vsi, ki radi jih imamo, 
nikdar ne umro, 
le v nas se preselijo
in naprej, naprej živijo,
so in tu ostanejo.
              (Janez Medvešek)

ZAHVALA
Ob nenadni izgubi brata in strica

ANTONA MEGLENA
(8. 6. 1952–1. 9. 2020)

iz Kompolj

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste ga pokropili in 
pospremili na njegovi zadnji poti.

Hvala za darovano cvetje, sveče in svete maše.

Hvala župniku, g. Škulju, za opravljen pogrebni obred, 
pevcem, pogrebnemu zavodu Marko Zakrajšek s.p. ter gospe 

Angeli za molitev v vežici.

Hvala vsem in vsakemu posebej.

Vsi njegovi
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Kmetijska zadruga Dobrepolje 
odda v najem prostore za opravljanje dejavnosti 
v 1. nadstropju stavbe. 

Prostori so v izmeri 37,5 m2 in 67,5 m2  
(več prostorov skupaj). 

Cena za najem je 4 €/m2 + stroški. 

Zainteresirane prosimo, da se oglasijo v zadrugi ali 
pokličejo na tel. št. 01/78 07 204.

Avtohiša Zalar d.o.o., Male Lašče 105, 1315 Velike Lašče, 01 7881 999, 
031 331 920, www.avtohisazalar.si, servis@avtohisa-zalar.si

MAS – PUGELJ
Posek in spravilo lesa

 Prevoz lesa  
z gozdarsko prikolico

Strojno cepljenje drv

041 755 688 
031 726 687

AKCIJSKA PONUDBA
SVEŽEGA MESA IN IZDELKOV ZA KOLINE
SVINJSKA POLOVICA Z GLAVO ..........................2,69 €/kg
SVINJSKO PLEČE BREZ KOSTI .......................... 3,49 €/kg
SVINJSKO STEGNO S KOSTJO – šunka ................ 2,79 €/kg
SVINJSKI VRAT BREZ KOSTI ............................. 4,49 €/kg
SVINJSKA REBRA  S KOSTMI IN KOŽO ............... 3,99 €/kg
SVINJSKO STEGNO BREZ KOSTI IN KOŽE ........... 3,99 €/kg
SVINJSKI KARE BREZ KOŽE IN S KOSTJO ........... 3,99 €/kg
SVINJSKA GLAVA S KOSTJO   (pol.) .................... 1,69 €/kg
SVINJSKA SLANINA, HRBTNA, trda ...................2,29 €/kg
SVINJSKI GODER (podbradek) ........................... 1,69 €/kg

Naročite lahko tudi vse vrste drobovine (jetra, srce, kri, ledvice …).
Naročila lahko oddate vsako sredo do 11. ure (za prevzem v petek). 
Večja naročila lahko oddate tudi druge dni.
V akcijski ponudbi imamo tudi vse vrste govejih in svinjskih črev 
(tudi večja pakiranja – 100 m).
Prav tako smo dobro založeni z izdelki, ki jih uporabljate pri kolinah:
prosena kaša, 1 kg .........................................1,85 € za kos
riž Splendor (»dilca«), 1kg .............................1,55 € za kos
ješprenj, 1 kg ................................................ 0,99 € za kos

Naročila lahko oddate po telefonu:
01 78 67 068,     051 621 803

ali po e-pošti: trgojan@siol.net



Zakrajšek Marko s.p.
Srobotnik 4

1315 Velike Lašče

01 788 14 62t:

031 883 191g:

e: info@markozakrajsek.si

www.markozakrajsek.si

Cvetličarstvo,

pogrebne in
pokopališke

storitve

Peter Hren s.p., Gradež 14, 1311 Turjak, GSM: 031/356 668

Storitve:
l	 Brušenje stekla
l	 Fazetiranje stekla in ogledal
l		Peskanje stekla
l	 Izdelava izolacijskega termopan stekla
l	 Kaljeno steklo
l	 Tuš kabine (po meri, s tesnili)
l	 Ogledala
l	 Kopelit steklo za delavnice
l	 Izdelava taljenega stekla z vzorci (fusing tehnika)
l	 Montaža vsega navedenega
l	 Ostale steklarske storitve
l	 Intervencija 24 ur na dan

JANEZ POZNIČ s.p.

Vrvarska 3, 1310 RIBNICA
info 01 / 8360 367

Hvala za obisk – se priporočamo!

Delovni čas:

od pon. do pet.
od 9h do 19h

Sobota in
nedelja zaprto!

STANE KADUNC s.p.
Perovo 27, 1290 Grosuplje 
E: avtokadunc@gmail.com

T:    01 7864 751 
M:   031 742 335
www.kadunc.si

VABLJENI V

NOVE PROSTORE

• VULKANIZERSTVO

• PNEVMATIKE,  
PRODAJA

• POPRAVILO PLATIŠČ

• HRAMBA  
PNEVMATIK

• AVTOOPTIKA

• SERVIS VOZIL

• AVTO KLIMA 
 
NOVO:

• MONTAŽA 
TRAKTORSKIH 
PNEVMATIK DO 
VELIKOSTI 56 COL

LET Z VAMI
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Krovstvo - strešno kleparstvo,

suhomontažna gradnja - knauf,

slikopleskarske storitve,

polaganje izolacije, barvanje opaža, ...

Matej     031 461 933

Stane     041 929 388

info@brata-tomsic.si 

www.brata-tomsic.si

PVC okna in vrata     ALU okna in vrata     Senčila (rolete, zunanje 
žaluzije, roloji, screeni, pliseji, notranje žaluzije, komarniki, tende, ... )    
 Sekcijska in industrijska garažna vrata     Rolo garažna vrata     
Okenska ALU polkna     Notranje in zunanje police     Strešna okna 
VELUX     Suhomontaža Knauf in Rigips     Avtomatska drsna vrata

V  N A Š I  P O N U D B I  I M A M O :

P A R T N E R ,  V R E D E N  Z A U P A N J A .

JESENSKI 
POPUSTI

CP028/2013

www.pribaokna.si

AKCIJA
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